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CENA IZVODA 20 DIN

Izdaja Tiskovni svet »Polet« — Ureja ured
niški odbor — Odgovorni urednik Prešern 
Igo/ — Rokopisov ne vračamo — Tisk Ti
skarne »Toneta Tomšiča« v Ljubljani — Ured
ništvo in uprava v Ljubljani — Uredništvo; 
Likozarjeva ul. 12, uprava: Cankarjeva 4 
(pasaža Nebotičnika) — Poštni predal 377 — 
Čekovni račun uprave 60-KB-2-Ž-84 — Tele
foni: uredništvo: 31-694 (ob nedeljah tudi 
31-193 in 39-278) — uprava 21-281 — Celotna 

naročnina 400 din, polletna 200 din.

Leto XIII. - Št. 49 V Ljubljani, 8. decembra 1957

Izredna skupščina Zveze »Partizan« Slovenije
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V razpravi so sodelovali tovariši Franc Kimovec, Ratko Vujovič, Milko 
Goršič, Janko Rudolf, Tone Kropušek in Leopold Krese — Izvoljen je nov 
41-članski upravni odbor — Napredne ideje so se uveljavile na celi črti

LJUBLJANA, 8. decembra. Danes je bila v Ljubljani za
ključena izredna skupščina Zveze »Partizan« Slovenije, ki je bila 
sklicana na osnovi sklepa nedavne seje upravnega odbora in je 
kasneje dobila z odobritvijo delegatov tudi značaj redne skup
ščine. Mirno lahko trdimo, da je današnja skupščina prelomnica, 
kakršne še ni bilo. Tako v razpravi vodilnih političnih funkcio
narjev, ki so včeraj prisostvovali skupščini, kakor tudi v današ
nji diskusiji po komisijah, je bilo jasno videti, da povsod zma
gujejo napredne sile in da so danes ustvarjeni vsi pogoji, da 
stopi partizanska organizacija z naglimi koraki na uspešno pot 
nadaljnjega razmaha.

Včeraj popoldne so se zbrali dele
gati iz vseh društev Slovenije v 
prostrani telovadnici društva »Par
tizan« Tabor. Od 289 pozvanih de
legatov jih je prišlo iz društev 244, 
Ta z e n teh pa še 56 članov uprav
nega odbora (od 47 članov). Kmalu 
Po 16. uri je bila taborska telovad
nica dodobra napolnjena.

Predsednik Zveza »Partizane Slo
venije, tov. Mitja Ribičič, je uvo
doma pozdravil vodilno predstav
nike ljudske oblasti in množičnih 
Prganaizacij, zlasti tov. Kimovca- 
2igo, org. sekretarja SZDL, general
majorja Vujoviča, tov. Goršiča, 
Predsednika Komisije za telesno 
kulturo ipri Izvršnem svetu iLRS,. 
L°v. Krivičevo, predsednico Društva 
Prijateljev mladine, tov. Zlatnarja, 
predstavnika ZB, tov. Janka Ru
dolfa, predsednika Zveze sindikatov 
LRS, zastopnike CK LMS s tov. 
Kropuškom im Mirtičem na Čelu, 
dalje predsednika ŽZS tov. Kreseta, 
predsednika PZS tov. Koširja, di- 
Tektorja Višje šole za telesno vzgojo 
Lov. Stepišnika in še številne druge 
Javne in telesno vzgojne delavce.

Novi upravni odbor
SPRAVNI ODBOR: Ančik Jože (Ce- 

Ije), Arko Andrej (Koč), Avsec Mimi 
(Trb), Ažman-Vrevc Ančka (Kranj), 
Breznik Cene (Kranj), Borko Franc 
(L.1), Čelik Mira (Koper), Cižmek Bo- 
l*s (Novo mesto), Cuk Tone (Koč)^ 
Bl°rjančič Mira (Mrb), Gosak Mari 
tin (Trb), Grilc Konrad (Lj), Hojkar 
Viktor (Lj), Hrovatin Bojan (Lj), 
ti*nko Rudolf (Lj), Juhič Avgust (Lj), 
Kavčič Franc (Kranj), Kavčič Niko 
"dl, Kolenc Črtomir (Koper), Krajn- 

Lavoslav (Mrb), Kropušek Tone 
'Li>, Kruhar Zdenka (Lj), Majdič 
*n6ka (L), Nakrst Miro (Gorica), Fo- 
^ar Lado (Lj), Pavličič dr. Jože (Lj), 
Boua dr_ Svetozar (Koper), Pretnar 
r- Stojan (LJ), Remškar Tine (Gori- 

£a>, Ribičič Mitja (Lj), Rupnik Ka- 
(Trb), Smerdu Milan (Novo me- 

/°). Smola Nada (Koč), Savnik To- 
(Lj) ,Štuhec Boža (Kranj), Tro- 

|ar Pavla (Celje), Tručl Ciril (Mur. 
bbota), Turk Jelena (Mrb), Vavpo- 
5 Ferdo (Mrb) Velnar Jože (Mur. 
°bota), Vitanc Franc (Celje).

Nadzorni ODBOR: Jurca Boris 
s] °Per), Hrže Mica (LJ), Primc Veko- 

av (Mrb), Senica Viktor (LJ), Ver- 
Sj°Vfek dr. Zdenko (Lj).

RuAZSODISCE; Kanduč Stane (Mrb), 
Str v,Jt>že (Lj)> Stanovnik Minea (Lj), 

ehovec Mirko (Lj) Zadravec Bran- 
k° <Mur. sobota). ’

VQm nudi po najnižjih conah
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Potem ko so b iti e izpolnjene uvod
ne formalnosti, je delovni predsed
nik tov. Tine Remškar predal besedo 
tov. Ribičiču, ki je v svojem refe
ratu dejal:

»Dovolite mi, da v prvem delu svoje
ga referata skušam kratko analizirati 
vzroke, zakaj je prišlo do izredne skup
ščine Partizana.

2e naša zadnja redna skupščina marca 
1956. leta ni osvetlila samo velikih uspe
hov v delu in razvijanju Partizana, am
pak paudarila, da so ti uspehi spremljani 
g konservativnimi pojavi, ki se odražajo 
v zaostajanju za objektivnimi potrebami 
in družbenimi interesi.

V osnovnem referatu na tej skupščini 
je bilo poudarjeno:

Predvsem nam morata biti jasni dve 
stvari: prvič, da naša organizacija in 
oblike našega dela ustrezajo le skromne
mu številu pripadnikov in da nobena od 
sedanjih organizacijskih oblik ne bo več 
ustrezala potrebi da zadovoljimo stoti- 
sočglave množice mladine. Prepustiti je 
treba zato razvoju, da bo diktiral nove 
oblike. Drugič nam mora biti jasno, da 
je društvo tista osnovna celica, ki se v 
njej razvija pravo življenje, povezano s 
celotnim družbenim dogajanjem kraja. 
Dalje je ta skupščina naročila izvoljeni 
upravi, naj uresniči dobro sodelovanja 
s Športno zvezo Slovenije.

Jeseni lanskega leta so smernice zvez
ne uprave Partizana Jugoslavije prav 
tako kritično analizirale stanje v organi
zaciji. Te smernice ugotavljajo, da telo
vadba v Partizanu po vsebini ne odraža 
bogastva oblik in ne upošteva dovolj 
stremljenja in teženj delovnih ljudi. Po
udarjajo, da preveč forsiramo proste va
je in orodno telovadbo, da so zleti, tek
me in akademije le zunanja formalna 
manifestacija, da so tendence uniformi
ranja in zahteve po prisilni in slepi di
sciplini, da so pojavi pretirane naslonit
ve na šolsko telesno vzgojo itd.

Tako smernice zadnje skupščine, kakor 
tudi smernice zvezne uprave, so dovolj 
jasno ugotovile, kje so slabosti naše or
ganizacije in v kakšno nadaljnjo smer 
In razvoj bi morali organizacijo usmer
jati. Res je sicer da zadnja skupščina 
ni dovolj konkretno pokazala to pot, zla
sti pa ni dovolj osvetlila prelom, ki je 
bil v celotnem našem družbeno-politič- 
nem življenju ln tako tudi na področju 
telesne kulture, dosežen z družbenim 
upravljanjem, nadaljnjim razvijanjem 
komunalnega sistema, osnovanjem svetov 
in komisij za telesno vzgojo. Toda s tem 
bi moralo računati naše republiško vod
stvo Partizana', ki bi vsa naša društva 
moralo usmerjati v čim hitrejše vklju
čevanje in prilagoditev komunalnemu 
sistemu in družbenemu upravljanju. 
Medtem ko so društva na terenu in ve
čina naših okrajnih vodstev to razumela, 
Iskala novih oblik sodelovala v družbe
nih organih in se povezovala z ostalimi 
telesno-vzgojnimi organizacijami, pa re-

veleblagovnica
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"LJUBLJANA (pred o*to)

veliko iibiro < k stilnega blaga .< zimske 
športe, šport o konfekcijo, s iohne go
spodinjsko oparate, modno icigo, perilo, 
pohištvo kolesa, bužuterlj > itd.

publiški upravni in izvršni odbor Parti
zana ni bil kos tej nalogi, ni društev 
vzpodbujal v tej smeri, ampak jih celo 
zaviral na tej poti, ker Je imel razdvo
jena gledanja na osnovna vprašanja pro
grama in nadaljnjega razvoja Partizana.

Kakšno je bilo stanje v republiškem 
vodstvu Partizana:

1. To vodstvo je izgubljalo ugled pri 
okrajnih vodstvih in društvih. S svojo 
vlogo voditelja, z nestrpno kritiko tistih 
društev, ki so šla po svoji poti, s feti- 
šizlranjem dosedanjih oblik dejavnosti je 
preprečevalo zdravo gibanje_ ki je nujno 

(Nadaljevanje ma 2. strani)
ZGORAJ: Tov. Franc Kimovec-Žiga pozdravlja skupščino 

SPODAJ: Skupščini so prisostvovali številni delegati

Zaključek jesenskega dela I. conske nogometne lige

LJUBLJANA, S. decembra. Ljubitelji nogometa so imeli danes 
zadnjo priložnost za obisk proenstoene tekme d conski nogometni 
ligi, kajli na sporedu je bilo srečanje zadnjega kola med Ljubljano 
in Metalcem iz Zagreba. Obisk na stadionu n Šiški je bil dokaj 
zadovoljiv, kljub temu da je vladalo cel dan čemerno vreme, in na 
tribuni ter okoli igrišča se je zbralo okrog 2000 gledalcev. Srečanje 
je bilo zanimivo in je d glavnem potekalo regularno, samo osi goli, 
ki so bili na tej tekmi doseženi, so bili neregularni. O tem naj nam 
povejo dogodki na igrišču.

Ljubljana : Metalac 1:2 (0:1)
Pod vodstvom sodnika Ignjalova 

iz Pulja in mejnih Sov inča ter ing. 
Skalar la sta nastopili naslednji 
moštvi:

Metalac: Sabljič, Ferenčak, Pavič, 
Suša, Kuzman, Tekavec, Jovičič, 
FIlup, Preme, Senčar, Adamič.

Ljubljana: Zupančič, Čretnik,
Girzl, Gruden, Pirc, Bogataj, Hacler, 
Perharič, Dolenc, Blaznik, Gosar.

Strelci: Senčar v 4. min. in Preme 
v 92. min. za Metalac ter Sabljič 
(avtogol) v 73. miin. za Ljubljano.

»Neverjetno, neverjetno,« so go
vorili gledalci, ko so v zadnjih tre
nutkih spremljali potek dogodkov 
na današnji tekmi. Vsi so bili pre
senečeni, ko 'e Ljubljana to tekmo 
na zelenem polju izgubila, čeprav 
je bila večji del igre v premoči. 
Neverjetno pa je bilo tudi nekaj 
drugega, da je zmagoviti gol za 
Metalac padel v 92. minuti, še po
tem, ko je sodnik Ignjatov za eno 
minuto podaljšal igro izaradi ne
srečnega slučaja pred vrati Metalca.

Ta tekma, ki se je začeta zelo 
živahno in je bila razburljiva vse 
do zadnjega sodnikovega žvižga, ie 
bila sicer užitna, toda vsi goli, ki 
so bili danes doseženi, so bili ne
regularni. Zakaj? V 4. minuti je 
Senčar, ki je bil v offside poziciji, 
dosegel vodilni gol za svoje mo
štvo, pa tega ofsidea mejni sod
nik Sovine ni nakazal. Ljubljana 
je za tem zelo močno oblegala 
Obrambni .prostor Metalca, toda to
krat se njen napad ni izkazal niti 
s točnimi streli na gol ali pa z 
uspešnimi akcijami v kazenskem 
prostoru. Čeprav so imeli domači 
ves prvi polčas premoč, se doseženi 
rezultat ni izpremenil, medtem pa 
smo imeli priložnost videti mnoge 
strele mimo vrat ali pa jih je ubra
nil odlični vratar Metalca Sabljič.

Videli pa smo, da je Metalac to
krat žilavo in boljše moštvo od 
Ljubljane, saj so bili njegovi igralci 
selo dobri v napadih in skoraj ne-

LESTVICA I. CONSKE LIGE

grešen prekršek nad vratarjem Sab
ljičem. Zagrebčani so zaradi tega 
protestirali, toda sodnik je obstal 
pri vvoj.i odločitvi. Za tem se je raz
vila ostra igra in Ljubljana je sko
raj ves čas prevladovala, toda tudi 
gostje so mnogokrat nevarno ogro
žali domača vrata. V 84. minuti je 
bil storjen prekršek nad Grudnom. 

... . , , . _ . Prosti strel je dobro izvedel Hacler,premagljrv) v obrambi. Že v 49. mnn. - Se je ^bila od obrambe, dobil 
bi Metalac kmalu lahko povešal re- j0 je Dolenc, ta ,pa je zamudil ide- 
zultat po krivd, oz je obrambe Ljub- ail,n<) prifožnost iin streljal visoko
Ijane, toda Jovičič je poslal streli 
miimo vrat. Ljubljana je stalno na
padala, čeprav je imel Metalac 
prednost enega gola. Njeni napadi 
pa so se končali ob kazenskem pro
storu Metalca ali pa v outih. V 73. 
minuti pa so le domači izvedli silo
vit napad, ki se je končal s kotom 
v njihov prid. Kmalu po streljanem 
kotu pa je bil dosežen gol, ki je 
bil spet neregularen, saj je bil za

preko vratnice, štiri minute pred 
koncem igre ob silovitih napadih 
Ljubljane je Gruden zelo lepo stre
ljal. toda vratar Sabljič je žogo za
nesljivo ujel. Sledil je še zelo dobro 
izpeljan napad Ljubljane v 88. mi
nuti. Toda Perharič, ki je imel sko
raj stoodstotno priložnost za dosego 
gola, se je spotaknil in tako je šla

(Nadaljevanje na 8. strani)

00NE1 zairaiil mio arilažoasli
Trešnjevka : Odreci 2:1 (1:0)
Zagreb, 8. decembra. — Igrišče Treš- 

njevke, gledalcev 400, sodnik Tršanič iz 
Varaždina, vreme hladno, igrišče pokrito 
s snegom.

Trešnjevka: Stinčič, Krasič, Miličič,
Petrič^ Sertič, Frančič, Spirk, Puhoda, 
Cvetan, Santek, Gašparovič.

Odred: Jazbinšek, Medved, Piskar,
Zumbar, Berginc, Klančišar, Bašič, Li
mo, Kranjc, Virant^ HalilagiČ.

Strelci: Cvetan (11-metrovka) v 31. mi
nuti, Spirk v 53. za Trešnjevko ter Limo 
v 70. minuti za Odred.

Zaradi nesporazuma zagrebških klubov 
Lokomotive in Trešnjevke je bila ta tek
ma odigrana na drugem igrišču in ob 
istem času. Moramo pa reči, da je bila 
boljša od srečanja Lokomotiva : Branik 
in maloštevilni gledalci so bili ob tej 
tekmi bolj zadovoljni.

To tekmo razdelimo v dva dela. V pr
vem je prevladovala na igrišču Treš

njevka, v drugem pa so bili gostje v 
premoči.

Najboljši igralec pri Trešnjevki je bil 
Spirk, ki ima tudi največ zaslug za da
našnjo zmago. Najprej je v 31. minuti 
nevarno prodrl. Da bi Medved odvrnil 
nevarnost, ga je v kazenskem prostoru 
zrušil tako, da je sodnik pokazal na belo 
točko. Kazen pa je Sretan spremenil v 
gol. V 53. minuti je nato Spirk prodrl 
po desnem krilu, preigral dva igralca in 
dosegel gol.

Zadnjih 20. minuta pa je pripadalo Od
redu. V 70. minuti je Limo z ostrim stre
lom poleg nemočnega Spinčiča dosegel 
gol. Odred je imel na to še vrsto ugod
nih priložnosti, za katere lahko rečemo 
da so bile 100-odstotne, vendar jih ne
spretni napadalci niso znali Izkoristiti. 
Prav gotovo sta napadu manjkala kazno
vani Guban in poškodovani Hočevar.

Tekma je bila groba in bi moral sodnik 
izključiti Petriča ter Viranta, kaže pa, 
da se sodniku prekršek ni zdel dovolj 
velik.

Lokomotiva slaba kljub zmagi
Lokomotiva 13 11 2 0 35:8 24
Rijelca 13 10 2 1 37:7 22
Trešnjevka 13 8 1 4 21:15 17
Branik n 7 1 5 37:24 /5
Odred /3 6 i 6 20:16 13
Elektrostroj 13 5 3 3 19:20 13
Ljubljana n 6 0 7 26:26 12
Tekstilac 13 6 0 7 25:27 12
Šibenik 13 4 3 6 16:16 11
Metalac 13 4 3 6 17:32 11
Scgesta 13 3 0 8 17:25 10
Orient 13 4 1 8 19:34 9
Uljanik 13 3 1 9 13:34 7
T»dran 13 2 2 9 10:29 6

Lokomotiva : Branik 4:2 (1:1)
Zagreb, 8. decembra. — Igrišče Zagre

ba, gledalcev 1.200, odnlks Petrič ,:z Re
ke, igrišče pokrito s segom vendar do
bro za igro.

Lokomotiva: Nežmah, Balant, Ožego- 
vič^ Kukec, Kesejič, Canjek, Abadžič, 
Zuban, Sobočan, Vlaelcovič, Rauš,

Branik: Bauman, Pandur, Slana, Cuč- 
ko, Zelezinger, Radulovič, Najberg_ Han- 
zl, Dugandžija, Elzner, Čekov.

Strelci Rauš v 7, Zuban v 58., Sobo
čan v 72. in 87. za Lokomotivo ter Hanzl 
v 44. in Ožegovič v 88. minuti (avtogol) 
za Branik.

Igralci Branika so v jesenskem delu 
I. conske lige že tretjič nastopili v Za
grebu. Vsakokrat so zapustili ugoden 
vtis, vedno so pokazali tehnično popoien

in lep nogomet_ tako da so bili giedaiol 
vedno zadovoljni.

Čeprav Je Lokomotiva danes zmagala, 
lahko rečemo, da je Branik v precejš
njem delu tekme prevladoval. Lokomo
tiva je igrala slabo in je bila uspešna le 
s protinapadi. Na ta način so bili dose
ženi tudi vsi štirje goli.

Lokomotiva je dosegla vodstvo le v 
začetku preko Rauša. Le minuto pred 
koncem prvega polčasa pa Je ITar.zi z 
lepim strelom izenači'., Z neodločenim 
rezultatom sta moštvi odšli na odmor. 
Vsi so pričakovali, da bo Branik nada
ljeval s tako igro tudi v drugem delu. 
Nenadni prt dor Zubana, ki Je na 'to 
dosegel gol pa je gostom vzel voljo, ta
ko da niso igrali več s taldm poletom 
kot v prvem delu.



Tehtne misli, ki jih velja upoštevati
Milko Goršič,

član Izvršnega sveta LRS
Po referatu tov. Ribičiča so 

se v razpravi oglasili še vodil
ni predstavniki ljudske oblasti 
in množičnih organizacij ter Pired nami je ogromno dela, kar 
v svojih izvajanjih dali skup- nam kažejo podatki in razne stati - 
ščini in organizaciji mnogo stike iz zdravstva in drugih podro

čij — Vse organizacije bi morale 
razširiti svoje vrste — Doslej smo 
imeli bolj pičla denarna sredstva, 
toda to ni glavna slabost: nikoli 
nismo dovolj pomisliti, da bi vse 
množice pritegnili v teiesnovzgojmo 
dejavnost — Naša družbena uredi
tev ne pozna antagonističnih orga
nizacij — Razvoj komunalnega si
stema bo povzročil, da bo skrb za 
telesno kulturo postala važna na
loga občin.

koristnih napotkov za nadalj
nje delo. Naj na kratko na
vedemo samo nekatere osnov
ne misli, ki smo jih slišali na 
skupščini.

Franc Kimovec-žiga,
org. sekretar SZDLS

Socialistična zveza delovnega ljud. 
stva Slovenije združuje 600.000 pri
padnikov, je živo zainteresirana na 
tem, Ikako delajo njene organiizaciie. 
Pniisluhniti moramo našim ljudem in 
njih željam in jim priti nasproti 
vsa,j na pol poti — Telesnovzgojne 
organizacije se morajo vključi ti v 
naš komunalni sistem — Statuarai 
predpisi prihajajo pogosto v na
sprotje z objektivnim stanjem na 
terenu — Uspehi telesnovzgojnih 
organizacij bodo še večji, če bodo 
ustvarjalni na,pori v okviru občin — 
Našo telesno kulturo moramo še bolj

Janko Rudolf,
predsednik Zveze 

sindikatov LRS 
Naporno ustvarjalno delo v pro

dukciji zahteva sprostitve, ki na j da 
ljudem moč za nove napore pri delu 
— Zato se v delovnih kolektivih 
spontano -porajajo težnje po telesno- 
vzgojnem uveljavljanju — Smeleje 
je treba prilagoditi organizacijske 
forme potrebam, da bodo te forme

Tone Kropušek, 
predsednik CK LMS 
Ljiuds-ka mladina Slovenije 

je vseskozi podpirala in so
delovala na I. slovenskem fe
stivalu — Šolski telesni v-zgoji 
je treba zagotoviti tisto mesto, 
ki ji pripada — Metode in ob
like diela je treba prilagoditi 
potrebam in zahtevam današ
njega časa — CK LMS sodi, 
da je pod-ružabl j emje telesno- 
vzgojnih naprav in objektov 
nujnost — LMS se bo še na
prej borila za razmah telesne 
kulture in za to, da se čirnveč 
mladine vključi v na zine teles
novzgojne organizacije, kar 
pa ibomo uspeli le tedaj, če bo 
delo v teh organizacijah res 
privlačno in pestro.

Leopold Krese,
predsednik ŠZS

Spet smo si bliže
Ljubljana, 8. dec. Včeraj dopol

dne je bila sseja upravnega odbora 
Športne zveze Slovenije, ki je raz
pravljala o nekaterih najbolj perečih 
problemih telesnokulturnega življenja 
pri nas, zlasti o današnji skupščini 
iPartizana< Slovenije, ki je tudi ob
ravnavala mnogo istih problemov.

skupen organ 
prav in objektov.

za izgradnjo športnih

razširiti in humanizlrati ter vklju- privlačne, ne pa odbijajoče — Ne
či-ti vse razpoložljive sile v boju za 
telesni razvoj naših delovnih množic.

Ratko Vujovič,
general-major JLA

Potrebni bodo še tesnejši stika in 
sodelovanje med fizkultumimi orga
nizacijami in JLA — Vsii imamo isti 
cilj, namreč ta, da naša socialistična 
družba dobi zdravega, živahnega, 
gibčnega im odločnega človeka — 
Današnja družba zahteva od posa
meznika ogromnih intelektualnih in 
telesnih naporov, zlasti od mladine 
— Treba je računati z eventualno 
možnostjo nove vojne in zato se je

smemo iskati vse krivde na delavcu, 
vprašajmo se raje, koliko smo sto
riti, da bi se delavcu približali — 
Imamo delavske športne igre, s ka
terimi pa nismo povsem zadovoljni. 
V teh igrah naj se tekmovanja me 
ožijo v vertikalni smeri, ampak naj 
se širijo v okviru komun — Iskali 
smo množičnost, težilo pa se je v 
vertikalizem — Problem delovne 
telovadbe je neobdelano področje 
in mudi požrtvovalnim telesn»vzgoj
nim delavcem še neomejene mož
nosti udejstvovanja — Morali bi 
tesneje sodelovati, da bi elementar
no tele-snovzgojmo prizadevanje -stro
kovno usmerjala — Začne naj se pri 
razvedrilu, potem pa naj pridejo

treba temeljito fizično pripravljati verifikacije, registracije in druge 
— Prav zaradi tega dajemo v JLA formalnosti, ne pa ravno obratno, 
fiz-kulturi primarni značaj. kot se to doslej dogaja.

Čestitam Zvezi »Partizane 
Slovenije na ši-r-ok-ogru-dmosti, 
da je povabila na to skupšči
no celoten upravni odbo-r naše 
zveze in nam dala možnost, 
da v razpravah tudi enako
pravno sodelujemo z ostalim,i 
tovariši — To je jamstvo, da 
bomo izdelati koncepte, ki bo
do odgovarjali interesom na
ših delovnih ljudi — Sodim, 
da bomo lahko ob koncu rekli, 
da smo letos imeti dva po
membna dogodka: I. slovenski 
festival im današnjo -skupščino 
— Če je bil festival začetek 
in prvi korak v iskanju tiste
ga novega, je današnja skup
ščina konec neprincipialnih in 
škodljivih diskusij — Gre za 
t-o, da se vse naše organizaci je 
bore za lik našega človeka, 
za najširše možnosti udejstvo
vanja naš-ih ljudi v raznih 
organizacijah — Tu jih mora
mo vzgajati in jih tudi zaba
vati.

V uvodu je predsednik SZS tov. Krese 
poudaril, da ne gre za nikakršno izpreminja- 
nje stališč in načel, ki jih SZS že več let za
govarja in se bori za njih uresničevanje. Gre 
pa za to, da izdelamo skupen koncept, ki 
naj omogoči najširšemu krogu ljudi, da se 
bodo vključevali v telesno kulturno življe
nje. Dejal je, da ne moremo več peljati 
telezne vzgoje po dveh tirih, vsako popol
noma ločeno in osamljeno. Organizacije 
n-lso važne, gre za to, da nudimo sleher
nemu človeku možnost izživljanja v telesni 
vzgoji, pa naj bo v tej ali oni organizaciji. 
Potem ko je omenil nekatere slabosti parti
zanske organizacije, zlasti vodstva, o čemer 
je bilo že itak mnogo napisanega in izgo
vorjenega na raznih partizanskih forumih, 
je tov. Krese predlagal nekaj stičnih točk, 
v katerih bi morala partizanska in športna 
organizacija v bodoče najtesneje sodelovati. 
Predlagal je, naj bi osnovali skupno:

propagandno komisijo, ki bi skrbela za 
skupno propagando in skupno založniško de
javnost, za skupno izdajanje strokovnih li
stov in revij ter knjig;

skupni organ, ki bo skrbel za enotno 
šolanje strokovnih kadrov, bodisi preko Viš
je šole za telesno vzgojo ali preko kakega 
drugega organa;;

Športna zveza Slovenije bo pomagala ko
munam pri prenašanju lastninskih pravic 
glede telesnovzgojnih naprav na občine.

Nadalje bo Športna zveza Slovenije skr
bela, da zajame v svoje vrste čim več mla
dine, in sicer predvsem delavske mladine. 
Razen tega bo SZS skrbela za 'ustanavljanje 
športnih sekcij za vaje na orodju, tako da 
bi ta športna panoga sčasoma prišla tudi 
v sklop SZS.

SZS je mnenja, da na podeželju ni treba 
ustanavljati več organizacij, ker je tam malo 
kadra in sredstev, marveč da bi lahko bila 
vsa dejavnost združena v eni organizaciji, 
predvsem v partizanskem društvu. Tam, kjer 
je danes dvoje ali več društev, bi jih bilo 
pametno združiti, seveda ne nasilno, mar
več s prepričevanjem, torej tako, da se član
stvo prostovoljno samo odloči za tak korak, 
ko bo spoznalo, da nima pomena cepiti sile. 
Govora je bilo tudi o tem, da legitimacija 
te ali one organizacije ne more biti ovira 
za nastopanje na kakršnihkoli prireditvah. 
Pripadniki »Partizana, naj tekmujejo na 
športnih prireditvah ali pa obratno, ne da ^ 
bi za to bilo treba plačevati eni in drugi 
organizaciji razne takse in pristojbine, kar 
se danes še nekje dogaja.

V razpravi so sodelovali številni disku- 
tanti in iznesli več aktualnih problemov, na 
katere se bomo v prihodnjih številkah še 
povrnili. Nedvomno pa drži ugotovitev: 1 
današnjo sejo SZS smo naredili spet korak 
naprej, spet smo prišli bolj skupaj. In ec 
drugega ne, je že to veliko.

V

pMŽOAtmica, kahišne le m &iio
(Nadaljevanje s 1. strani)

za vsako organizacijo, ki noče trohneti 
in stagnirati. Imeli smo celo nekaj ne
normalnih pojavov, da so društva v stra
hu pred kritiko skrivala športne akcije, 
prikrivala sodelovanje s športnimi orga
nizacijami in na športnih tekmah pri
kazovala skupne akcije kot čisto »parti
zansko« dejavnost in podobno.

2. To vodstvo je bilo vedno bolj izoli
rano tudi od ostalih družbenih faktorjev 
na področju telesne kulture. Našlo ni

-ipnega jezika z Višjo šolo za telesno 
vzgojo, s katero bi morali najtesneje so
delovati v izgradnji novih kadrov. S 
Športno zvezo Slovenije, ki je po svoji 
zadnji skupščini ustvarila zelo ugodne 
objektivne pogoje za uspešno sodelova
nje, smo zaostrovali že obstoječo pole
miko in diskutirali s stališča prednosti 
ene ali druge organizacije. Značilni so 
bili slabi odnosi s športnimi novinarji, 
posameznimi strokovnjaki za telesno 
vzgojo našimi inštruktorji, trenerji in 
mednarodnimi tekmovalci.«

Potem je tov. Ribičič naštel že 
znane vzroke, ki so privedli repu
bliško vodstvo partizanske organi
zacije do globoke krize, nato pa 
je nadaljeval:

»Po drugi strani je izvršni odbor Par
tizana prešel v konflikt z društvi zaradi 
svojega centralističnega sistema v vod
stvu organizacije. Medtem ko se mnogi 
na terenu niso strinjali z našimi filo
zofskimi razpravami okrog takoimenova- 
ne popolne telesne vzgoje, in sokolske 
miselnosti, pa so bili prav v vseh dru
štvih edini v tem, da se je centralistični 
sistem vodenja organizacije preživel. To
da to centralistično vodenje ima svoje 
korenine prav v konservativni miselno
sti in izhaja iz nje. Vsepovsod ie pri
hajal do izraza strah, da bi šel razvoj 
proč od naših principov, proč od parti
zanskih idealov, ako bi terenu pustili 
prost razvoj. Stalno je prihajal do izraza 
omalovažujoč odnos do preprostih dru
štvenih delavcev, ki so z velikimi mate
rialnimi in moralnimi težavami, v skladu 
s terenskimi prilikami ustvarjali, stalno 
se je poudarjala njihova nepoučenost, da 
ne vedo, kaj je telesna vzgoja Itd. Ta 
strah pred stihijo, pred anarhijo, je bil 
vzrok, da je naša organizacija obdržala 
tako organizacijsko stanje, kot je bilo 
ob njegovi ustanovitvi, da smo se bali 
prenesti osnovne naloge na društva, da 
smo se stalno sklicevali na avtonomen 
značaj naše organizacije in statut.

V takem stanju je bila zamisel prvega 
slovenskega festivala kot enotne skupne 
akcije vseh telesno-kulturnih organizacij 
nujnost in potreba. Interni partizanski 
zlet bi nas še bolj izoliral. Računali smo_ 
da bo festival sam po sebi normalno pri
bližal naš Izvršni odbor terenu. Toda na

sprotno, festival je še zaostril krizo in 
dvignil na oovršje nova In nova neso
glasja.

Toda na-drugi strani je festival poka
zal, da ogromna večina članstva, vsa 
okrajna vodstva in društvena vodstva 
Partizana pozdravljajo tak način skup
nega nastopa. Geslo enotne telesne vzgo
je, da je organizacij lahko mnogo, da pa 
je mladina ena sama, je postalo preko 
noči vzpodbuda velike razgibanosti in 
dejavnosti- na terenu.«

Govoreč o festivalu, je tovariš 
Ribičič dejal, da sicer ne zanika 
slabosti, ki jih je imel festival, 
zlasti na zaključni paradi. Vendar 
®o vse te slabosti postranskega po
mena in do njih ne bi prišlo, če 
ne bi bil glede parade sprejet kom
promisen predlog. Toda bistveno 
je, da danes branimo festivalsko 
misel in sploh enotnost nastopa 
vseh fizkuliturnih organizacij. Po
tem pa je spet nadaljeval:
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»Dovolite mi, da v drugem delu svo
jega referata kratko osvetlim tista vpra
šanja in probleme Partizana, o katerih 
naj bi po mojem mnenju skupščina raz
pravljala. Mislim da nam na naši skup
ščini ni potrebno več govoriti o tem, da 
je sodobna in napredna telesna vzgoja 
družbeno pomembna. V 36. čl. naše usta
ve je poudarjeno, da država skrbi za fi
zično vzgojo ljudstva, posebno mladine, 
zaradi dviga zdravja, delovne sposobnosti 
ljudstva, kakor tudi krepitve obrambne 
moči države. Tov. Tito se je izrazil, da 
sta šport ln telesno vzgajanje naših 
državljanov splošna narodna zadeva. V 
delovni vzgoji mladega pokoljenja pri
pisujemo telesnim vajam pomembno me
sto, saj si ne'moremo predstavljati »bla
gostanja in srečnega življenja ljudstva« 
brez dviga zdravja in telesne moči člo
veka. Vsi napredni pedagogi vedo da si 
mladina pridobi mnogo moralne in etič
ne lastnosti pri skupni vadbi, igrah, tek
mah izletih in taborenju. Napredni go
spodarstveniki so zainteresirani na tem, 
da bi omogočili delavcem zdrav način 
oddiha in razvedrila; zainteresirani so na 
izgradnji primernih igrišč, saj je delov
na zmogljivost odvisna tudi od tega, ka
ko živijo delovni ljudje v prostem času. 
Državniki, ki so odgovorni za narodno 
obrambo, se zavedaj0; kako Je poleg teh
nične Izobrazbe pomembna tista telesna 
izurjenost, ki omogoča obvladanje izred
nih naporov, orientacijo na terenu In 
premagovanje naravnih zaprek. Zavedajo 
se pomembnosti izvenarmadne vzgoje. 
Tov. Gošnjak je na zasedanju Ljudske 
skupščine dejal: »Prepričan sem, da bo 
postal ta zdaj pomožen način vežbanja 
ljudstva v prihodnjosti, v spremenjenih 
notranjih razmerah, ko bo socalistična 
zavest prebivalstva toliko narasla in v 
spremenjenih mednarodnih razmerah, 
eden glavnih.« V zvezi s takšno Jasno 
perspektivo, ki morda niti ni več daleč_ 
je potrebno, da vse sedanje oblike pred- 
vojaškega vežbanja in izvenarmadne 
vzgoje negujemo in nadalje razvijamo, 
da odstranjujemo odvečno togost ter po

vezujemo vojaško vežbanje z ideološko 
vzgojo mladine.

Dovolite mi, da se z vidika izvenar
madne vzgoji na tem mestu ponovno do
taknem naših festivalskih prireditev v 
okviru občinskih in drugih krajevnih 
praznikov ter na Titov rojstni dan. Ved
no bolj postajajo naši prazniki ne samo 
spominske svečanosti, pač pa splošni 
ljudski prazniki, namenjeni kulturnemu 
razvedrilu, veselju, športu in množičnim 
Izletom. Vse to pa nam -daje izredne 
možnosti za razvijanje tradicij narodno
osvobodilne borbe. Na današnjem festi
valu je nastopila s svojimi enotami tudi 
JLA. Poleg tega je armada nudila veliko 
materialno in moralno pomoč vsem fe
stivalskim prireditvam. To pomeni da v 
naši armadi raste zavest o pomembni 
vzgoji telesne vzgoje in obrambni spo
sobnosti ljudstva. To skupno sodelova
nje armade in družbenih organizacij ho 
prispevalo k temu, da bomo hitreje raz
vijali nove oblike izvenarmadne in pred- 
vojaške vzgoje. Celo vrsto svojih stro
kovno vzgojnih nalog, zlasti pa vzgojo 
mladega naraščaja pred vstopom v voja
ške vrste, bo armija vedno bolj prena
šala na družbene organizacije, zlasti na 
Partizana, strelsko organizacijo, Ljudsko 
tehniko itd.«

Tov. Ribičič je nadalje dejal, da 
pri nas še niso ustvarjeni vsi po
goji za visoko stopnjo telesne kul
ture, kajti ovira nas še marsikaj. 
Predvsem nam primanjkuje mate
rialnih sredstev. Toda naša socia
listična družba dobiva iz dneva v 
dan večja sredstva tudi za telesno 
kulturo.

V nadaljevanju je tov. Ribičič po
udaril, da ne smemo zanemariti v 
»Partizanu« tudi. vrhunskega šport
nega dela, kajti i možuičnost i kva
liteta sta lahko skladni in se do
polnjujeta. Poleni je nadaljeval:

»Danes se v Sloveniji v športnih, planin
skih in partizanskih društvih v skoraj 
tisoč enotah udejstvuje okrog 150. tisoč 
članov. Poleg teh organizacij pa so za 
telesno vzgojo pomembne tudi organiza
cije ljudske tehnike, letalske zveze_ pro
stovoljne gasilske organizacije in športna 
dejavnost naših sindikatov, zlasti delav
ske igre.

Nepravilno bi bilo podcenjevati, da je 
ta številka v primerjavi s stanjem v stari 
Jugoslaviji razveseljiva in da smo poleg 
množičnosti dosegli tudi lepe rezultate v 
kvaliteti. Ce so številni društveni nastopi, 
okrajni zleti in prireditve prvega sloven
skega festivala telesne kulture pokazale 
zelo pester mozaik telesnovzgojne dejav
nosti, smo na drugi strani v kvaliteti do
segli zlasti velike uspehe v košarki v 
Ljubljani, v hokeju na ledu na Jesenicah, 
v atletiki v Celju, v odbojki v Novem 
mestu in v Ravnah, v plavanju v Kranju_ 
v orodni telovadbi v trboveljskih revirl 
jih. Vse to kaže, da niso pri nas ugodni 
pogoji za širok razmah samo v velikih 
mestih, ampak prav v vseh naših kultur
nih industrijskih središčih. Tudi iz teh 
razlogov je vsak republiški centralizem

v vodstvu telesno kulturnih organizacij 
prav v Sloveniji še dvakrat škodljiv.

Vendar bi bilo nepravilno tudi podce
njevati te uspehe, kajti

1. številka 150,000 ni točna, ker se mnogi 
člani ponavljajo v statistikah različnih 
organizacij in ker štejemo med aktivno 
članstvo tudi pasivne spremljevalce in 
organizatorje;

2. v tem članstvu je močno udeležena 
zlasti šolska mladina, ki predvsem na po
deželju poseča naše vadbene ure pod 
pozitivnim vodstvom učiteljstva. Šolska 
reforma, ki bo na prvo mesto postavila 
tudi šolsko telesno vzgojo in odpravila 
njene pomanjkljivosti, bo počasi zajemala 
splošno telesno vzgojo vse te mladine. 
V partizanskih društvih Je danes preko 
30.000 mladine do 16. leta. To daje na
šim društvom mnogokje značaj pionirske 
organizacije kar seveda ni slabo, ako bi 
se mladina "po svojem 18. letu svobodno 
in prostovoljno odločevala za članstvo v 
naših športnih, planinskih in drugih orga
nizacijah.

Dotaknil bi se na tem mestu Partizana 
ln šolske telesne vzgoje. Danes je v 1974 
šolskih ustanovah preko četrt milijona 
gojencev, ki se v vseh šolah, razen na 
Univerzi in na akademijah dve do tri ure 
tedensko telesno vzgaja. Na enega vzgo
jitelja odpade v Sloveniji povprečno 6 
učnih zavodov s povprečno 1143 gojen
cev. Preko 1000 šolskih ustanov nima na 
razpolago sploh nobene telovadnice, pre
ko polovice šol je praktično zaradi kli
matskih pogojev brez vsake telesne 
vzgoje. Po čašem mišljenju je šola 
osnovna telesno vzgojna organizacija. V 
šoli bi se moral formirati osnoven od
nos vsakega našega mladinca in mla
dinke do telesne kulture. Partizan sicer 
lahko pomaga in bo tudi še nadalje 
moral pomagati v tem smislu, da na 
sebe prevzame tudi del bremena šolske 
telesne vzgoje. Vendar je to lahko sa
mo začasna naloga Partizana, dokler ne 
bo realizirana reforma šolstva in dokler 
se ne okrepi vloga družbenih organiza-

vami, okrog 1300 študentov. Mislim, da 
je študentovski športni park z lastnim1 
telovadnimi prostori v Ljubljani naš 
skupni interes.

Partizan mora tudi po vseh svojih 
močeh pomagati, da se Višja šola za 
telesno vzgojo razvije v osrednji sloven
ski zavod ne samo za izobraževanje 
strokovnjakov in vzgojiteljev za naše 
šole, ampak tudi za strokovne vzgoji
telje naših’športnih društev. Z našo po
močjo bi lahko šola razširila svojo ka
paciteto in organizirala v svojem se
stavu vrsto strokovnih, zlasti višjih teča
jev za trenerje, vodnike in organizator
je osnovnih tečajev v društvih in komu
nah. Poleg tega bi morali skrbeti 
vasgojo zlasti srednjega kadra, ki 
okrepil naš vzgojiteljski kader v dru
štvih.

Ze v uvodu sem omenil, da struktura 
našega članstva ni adekvatna strukturi 
prebivalstva naše republike, da so zlasti 
zanemarjeni industrijski centri. Vse to 
nam nalaga dolžnost, da pod vodstvom 
in s pomočjo sindikatov vzpodbudim0 
širok razmah vseh oblik telesnovzgoJ" 
nega dela pri naših tovarnah in zadru
gah. Mislim, da je prav na tem pod
ročju teorija »vse ali nič« najbolj škod
ljiva in teorija »bolje nekaj kakor niš* 
edino pozitivna.«

V zaključnem delu svojega ref«'

za
bi

cij v družbenem upravljanju šole. Ob 
tej priliki bi izkoristili našo skupščino 
za usmeritev javnega mnenja vseh druž
benih in političnih činiteljev tudi na 
problem telesne vzgoje študentovske 
mladine. Vsepovsod na svetu so univerze 
žarišča telesne kulture. Pri nas se šport
no udejstvuje v osrednjem športnem 
društvu Olimpiji, ki se spopada z veli
kimi kadrovskimi ln finančnimi teža-

rata je tov. Ribičič poudaril še tel« 
misli:

53 Težišče dela sloni na amater' 
skih delavcih, kar je pozitivno i® 
je treba razvijati še nadalje.

H Raznolikost v društvih je pr*' 
vilna, saj ne moremo vseh organi
zacij ustvariti po enotnem kalup11'

■ Decentralizacijo je treba čin* 1 2 * * * * *
temeljiteje uresničevati, saj je dru
štvo naša osnovna enota. •

■ Ni potreba, da statut togo od
reja organizacij sike oblike.

■ Republiško vodstvo »Partizana* 
ni več operativno, marveč le i®' 
s t ruk to rs ko- v z go jno. Dobra obli*8 
je zato delo po komisijah.

B Nenormalno je, da je »Parti
zan« edini pravni zastopnik vseh 
naših telovadnih domov in objel1' 
tov. Komunalni sistem zahteva, d 
se ti objekti podružabijo.

■ Uprli smo se enotnemu prfi 
gramu za vsa društva, ki naj 1,1 
bil obvezen. To ni v skladu z m' 
tore si družbe.

Tudi v komisijah si se uveljavila 
napredna načela

Danes popoldne so se vsi delegati 
zbrali v treh komisijah (programsko- 
or ga ni za oljski. s t rokovno- kadrov -
sko-p ropa ga nd n i in v gospodar sko- 
fimančni), kjer so podrobneje ob
delali posamezne pereče probleme. 
Preveč prostora bi nam vzelo, če bi 
hoteli podrobno obdelati predloge 
številnih diskutantov, zato naj se

Pretežni del članstva se je tu ji 
strinjal s tem, da danes niso vv 
važni interesi posameznih org«8' 
zacij, marveč predvsem človek. O. 
ganizacije niso več same sebi 1,8 
men, naš cilj je ČLOVEK, ki . 
hočemo s športom in telovadbo d* 
zdravo razvedrilo in sredstvo * 
okrepitev. Prevladalo je tudi stal, 

zaomejimo samo na najvažnejše misli, šče, naj bi bila za pionirje do 
Lahko pa poudarimo predvsem to, let splošna telesna vzgoja obve#^
da so tudi v delu komisij prihajala 
do izraza zdrava načela delavcev 
s terena, ki so predlagal n marsi
katero koristno pobudo.

Predvsem se je večina delegatov 
strinjala s stališčem, da je še vedno 
bolje nekaj, kakor nič, torej, da je 
še vedno boljša pomanjkljiva teles
na vzgoja, kakor pa nobena. Bolje 
je, da imamo, v zapuščenih vaških 
naseljih vsaj skromno odbojka reko 
ali nogometno, moštvo, če že ne mo
remo imeti drugega. Treba pa se je 
seveda boriti, da takšna vzgoja po
staja iz dneva v dan popolnejša.

potem pa bi se vsak mladinec opr® 
delil po svojih interesih. SkratK^ 
pri starejših mladincih in odrasj1 
moramo vedno bolj upoštevati ,D0 
te resno va dbo. Gled e sekci j pa 
bili delegati mnenja, da če sekclI 
ne rušijo društva in so vključuj 
ter sploh tesno povezane z d rus1', 
nim življenjem, jih ne kaže zati1 
ti. Koristno je. da društva ivsnl,ep 
jajo svojo vadim sezonsko, po jj 
n.iii dobah — torej, poleti čim1, 
iger in športa v naravi, pozimi ^ 
orodna telovadba in razne i£re

(Nadaljevanje na 8. str80



V Mariboru vsesplošno navdušenje:

-Eh, kaj sputnik vzpenjača!"
Mirne vesti lahko trdimo, da bi med Mariborčani v anketi o pomembnosti »vzpenjača« 

brez težav posekala »sputnika« ali katerikoli drugi satelit, ki bi v teh dneh morda še začel krožiti 
po vesolju. Vzpenjača je sedaj senzacija št. i v Mariboru in vse kaže, da bo to tudi ostala. Ves Maribor 
je v znamenju vzpenjače. Že mlajši nadlegujejo starše z vprašanji: »Bomo sli gol?« ali »Kdaj glemo 
na Policije?«, nekoliko starejši doma s polno paro gradijo vzpenjače iz »Mehanotehnike« ali celo 
uvoženega »Merklina«, še starejši pa vsi napovedujejo rendez-vous preprosto z »ob treh pri vzpe
njači«. Tisti, ki po letih ne sodijo več v mladinsko organizacijo, prav tako govorijo predvsem o 
vzpenjači. Na cesti, v kavarni, v gledališču — povsod je predmet dneva — vzpenjača. Tudi najbolj 
alarmantnih vesti v zvezi z njo ne manjka...

slalom. Prva je že gotova, druga pa 
bo dokončana prihodnje leto. Obe 
sta seveda na severnem pobočju in 
jima prerokujemo — petmesečno 
sezono k

»Maribor bo torej postal velik 
smučarski center,« sem pristavil.

ba s kar se da otipljivim idejnim 
načrtom. Ž najtesnejšim sodelavcem 
Marjanom Kožuhom sta si omislila 
reprezentačni album. Panorama Po
horja z vrisano traso, postajami in 
smučarskimi progami, je bila izde
lek tistih' dni. Da bi bil učinek še 
večji, sta Čop in Kožuh iz tujih 
revij izrezala gondole, »montirala« 
nosilce in — vzpenjača se je na 
sliki prav dobro podajala zelenemu 
Pohorju.

Danes je vse to odveč, srebrne 
gondole Pohorske vzpenjače so 
stvarnost!

Tista leta je Čop po napornem 
delu na Pohorju rad iskal razve
drila na mariborskih teniških igri
ščih. Kakor je bil neumoren v pre- 

:orkoU sodelovali pri grau- pričevanju in pridobivanju vseh za 
nji tega izredno pomembnega turi-' Pohorsko vzpenjačo, tako je bil za
sl i-čn-ega in športnega objekta. In grizen tudi v teniški igri. Z vsakim

»Ali ste že slišali,« je zadnjič de
jala klepetulja Špela svojii poklicni 
tovarišici, »da se je včeraj vzpe
njača v najhiujšem vetru ustavila 
in da so se potniki v gondolah pol
ne tri ure pozibavali nad krošnjami 
pohorskih dreves. Baje jih je nekaj 
celo pomrznilo, tistih, ki so dobili 
morsko bolezen in so jih taikoj mo
rali prepeljati v bolnišnico, pa je 
bilo baje več ko sto!« Odveč je pri
pomniti, da je vest v rekordnem 
času zajela vse mesto, pri čemer je 
bil odstotek tistih, ki so šli na lim, 
vendar občutno nižji kot oni — obo
lelih za azijsko gripo.

In krivec 
Mnogo jih je ■

vso to »paniko« ? 
pravzaprav vsi tisti,

ki so kakorkoli sodelovali pri grad-

vendar — če bi po športnem vzorcu 
sestavili lestvico najzaslužnejših, bi 
pri številki 1 — ne glede na to, kdo 
bi lestvico sestavljal, torej enoglas
no — pojavilo time Francla Čopa.

Ne bom ga posebej predstavljal. 
Naš vrhunski smučar, kasneje zvez
ni smučarski trener im zadnja leta 
aktivist vzpenjače. Če rečem zadnja 
leta, sem pravzaprav mislil zadnje 
desetletje. Sedaj je Franci direktor 
Vzpenjače in vzpenjača že redno 
obratuje.

Toda pred leti...
Spominjam se, kako je bilo, ko si 

je Čop povsem resno zadal nalogo 
izposlovati izgradnjo športno-turi- 
s ti en ega centra na Pohorju. Magi
strala tega centra bi naj bila — 
vzpenjača. Pred forume je bilo tre

se je borili z neomajnim navduše
njem, pa čeprav je zgubiva!. In zme
raj mu je kljub koncentraciji na 
igro pogled rad uhajal na Pohorje. 
Mnogokrat je tudi dejal: »Glej, ka
ko napreduje izsek. Vidiš na tisti 
jasi levo bo mala žičnica, tista črta 
na desni pa je izsek za vzpenjačo.«

Prepričan sem, da je Franci že 
takrat -imel povsem živo predstavo 
o nosilnih stebrih, spodnji in zgor
nji postaji im vseh ostalih podrob
nostih. Mi drugi je nismo imeli, 
vsa j tako žive ne. Zato smo v iz
seku pač videli v glavnem samo — 
podrta drevesa.

Z leti pa je mariborsko Pohorje, 
da tako imenujem tisti del Pohorja, 
ki ga je moč dobro videti iz mesta, 
vse bolj spreminjalo svoje lice...

Takšna je vzpenjača. Koliko je bilo treba požrtvovalnosti za njeno iz
gradnjo! Brez pomoči mariborskih delovnih kolektivov graditelji ne bi 
uspeli. Največ so prispevali Metalna, Impol, MTT, Predilnica in tkal
nica TAM, Elektrokovina, Tovarna dušika v Rušah, Svila, Delavnice 
železniških vozil, Livarna, Hidromontaža, spisek pa obsega se na sto

tine drugih imen

Pohorske »petletke«...
športno turistični center, ki so ga 

začeli graditi leta 1947 je • namreč 
dobival vse -bolj oprijemljive obli- 
. c- V prvi »petletki« je bila dogra- 
Jeiia mala sedežna žičnica s smu- 
cišči, tekmovalno progo, postavljena 
Je bila Koča ob žičnici ter zgrajen 
daljnovod visoke napetosti v dolžini 
° kni, ki danes napaja transforma- 
j^rsko postajo Pohorske vzpenjače,
: i tega leta j-e bilo speljano tudi 
"j le ionsko omrežje do Koče ob žič- 
dici. Zgradili so še 6 km cest za 
Kamione, ki so kasneje prišle prav 
Pri 'gradnji vzpenjače. Leta 1952 je 
pravni odbor športno turističnega 
emtna, ki mu je predsedoval Her- 

, an Weis-s, zaključil prvo »petlet-
j.J'- Odbor so preimenovali v za
bito »Pohorska vzpenjača«, oziro- 

"p1 mletatimmi odbor za postavitev 
chorske vzpenjače« pod preds-ed- 

. Franc Simoniča. Pobudi tega 
obora gre zahvala, da so zbrali 

•'.''a finančna sredstva v v-išini 48 
,''ljonov dinarjev, s katerimi je 
hi! J!,°'sl,a'rljen temeljni kamen »Po- 

vzP,enJnče«. Leta 1953 sousta- 
skiT' 1 p,<>djeitje v izgradnji »Pohor- 
^ vzpenia-ča« i;n pristopili k iz- 

jeikta. Izvršilni odbor je 
‘‘ Viktor Stopar. Zaradi finanč- 

Pripravljalna dela v na- 
v-se letih sicer niso po-
s Zamrla, toda s polno paro so 
•red 1 S-uaidliti šele tedaj, ko so bila 

čustva naposled le zagotovljena.

Ob koncu druge »petletke« — torej 
letos, so vzpenjačo predali svojemu 
namenu.

Toda tudi to je samo etapa v iz
gradnji pohorskega športno turistič
nega centra. V prihodnjih letih bo
do postavili mlaj še na hotelu ob 
zgornji postaji žičnice, v naselju 
vveekend-liišic nedaleč vzpenjače, 
bazenu in hokejskemu -igrišču ob 
vznožju vzpenjače, razen toga pa 
bodo dogradili tudi vrsto smučar
skih . in sankaških prog v najožji 
okolici vzpenjače. V zvezi s tem pa 
je tudi izgradnja smučarskega sre
dišča ob Ribniški koči.

Vzpenjača 
in športniki

Ne bi podrobneje načenjal veli
kega turističnega pomena, ki ga ima 
»Pohorska vzpenjača«. Jasno je. da 
se maloka-tero mesto na svetu lahko 
postavi s takim objektom. 15 minut 
avtobusne vožnje iz mesta, 15 minut 
prijetnega potovanja z vzpenjačo — 
in znajdeš se na višini 1050 m, sredi 
gozda, na svežem planinskem zraku. 
Razgled je čudovit, variant za oddih 
n-i-čkoliko. In za tistega, ki preživlja 
počitnice — zimske ali poletne na 
Pohorju, pr-avtoliiko za razvedrilo v 
mestu. Pohorje in Maribor sta sedaj

pač tesno povezana. Tako tesno, da 
lahko Pohorje odslej mirno imenu
jemo »veliki mariborski park«.

Toda gre še za več. Pohorska 
vzpenjača je tudi Športni objekt. 
Prav o tem mi je podrobno pripo
vedoval France čop. _ .

»Menim, da bo vzpenjača iz,red
nega pomena za razvoj smučanja 
pri nas. Tako za turistično, kakor 
tudi za vrhunsko. Čeprav si ne de
lamo nobenih utvar — zime zadnjih 
let pač ne ob-et-ajo mnogo —, vendar 
lahko trdim, da bo vsaj dva meseca 
možno smučati v okolici vzpenjače. 
In dalje — tereni do Ribniške koče 
so pod snegom najmanj tri mesece. 
Poskrbljeno bo za vse. Proga za 
vsakogar bo dolga 7 km. Po njej se 
bo lahko spustil v dolino v-sa-k, ki 
zna vsaj -stati na smučeh.«

In takoj je pripovedovanje na
zorno dio-polnil: »Vidiš tole traso, ki 
jo je z buldožerjem ,zvrtal1, tako 
pra vi Čop in — po pravici — žongler 
na buldožerju.« Mimogrede — nje
gov priimek je Babič in je tudi sam 
navdušen smučar. Zares — v lahnem 
loku je proga zavila na desno, preč
kala vzpenjačo in ... izginila v go
zdu. »To je - hkrati tudi največjii 
strmec proge,« mi je pojasnil Franci.

»No,« sem takoj pristavil, »tedaj 
je to res -proga za vsakogar!«

In spet Čop: »Že -letos bo uporab
na tretjina proge. Smučarji se bodo 
z zgornje postaje vzpenjače lahko 
spustili do žičnice in tam smučali po 
mili volji. Če bodo snežne razmere 
ugodne, bodo nadaljevali pot do 
vznožja, če ne pa se bodo vrnili 
v dolino pač z vzpenjačo.

Sankači bodo imeli posebno progo. 
Ta bo gotova že letos in je dolga 
6 km. Že zlasti pa bo poskrbljeno 
za smučarje - tekmovalce. Proga bo 
dolga 3800 m. Start bo pri zgornji, 
cilj pa pri spodnji postaji vzpenja
če (višin-ska razlika 725m). Letos je 
še ne -bodo 'uporabljali v celoti. Go~

' tov pa bo zgorn ji del in ta je še 
posebno pomemben.«

»Zakaj pa,« mi je ušlo, moj po
gled pa je že švignil v sme-ri Čopo
vega kazalca, ki je meril na hidrant 
sredi izseka.

»To j-e hidrant,« je dejal Čop. 
»V zgornjem delu proge jih je še 
več. Tak hidrant bomo opremili s 
posebno škropilno napravo in z vo
do umetno zaledenili snežno povr
šino. S tem ne bomo sam-o konzer
virali snega, marveč tudi omogočili 
vrhunskim smučarjem trening sla
loma na najbolj specialni progi, ki 
je sploh mogoča. Že letos bo tako 
urejen n-ajvišii del proge, kasneje 
pa bo ta odsek še precej daljši.«

Zamudili smo, 
toda zakaj.,.?

Franci Čop je nadaljeval takole: 
»Ideje za to progo smo sprožili ta
koj p-o -olimpijskih igrah v Gortini. 
Poslali smo povsem izdelan načrt z 
utemeljitvijo in proračunom »Zavo
du za napredek športa« v Beogradu. 
V prv-i etapi bi projekt stal pičlih 
200.000 dinarjev, naši vrhunski smu
čarji pa bi imeli zagotovljen spe
cialen trening doma.

In odgovor? Nismo dobili niti po
trdila, da so elaborat prejeli, kaj 
šele denar.

Letos smo ukrepali sami. Povem 
lahko, da sedaj ne b-o treba v Mari
boru odpovedovati nobenega smu
čarskega tekmovanja več. Če ne bo 
snega v dolini, bodo tekme na Po
horju. To ve-lja tako za alpske, ka
kor tudi za klasične discipline. Če 
pri vzpenjači ne bo ugodnih razmer 
bo sneg gotovo ustrezal v okolici 
Ribniške koče. Tam smo že začeli 
z gradnjo prog za slalom in vele-

ln še izjave
In še list iz spominske knjige 

»Pohorske vzpenjače«. Ob otvo
ritvi 24. novembra 1957 so za
pisali :

Predsednik Turistične zveze 
Jugoslavije dr. Marijan Brecelj:
»Navdušeni nad iirednim uspe
hom, ki s-o ga dosegli delovni 
ljudje Maribora z izgraditvijo 
»Pohorske vzpenjače«, iskreno 
čestitamo vsem, ki so s svojim 
požrtvovalnim in vztrajnim de
lom uresničili ta — za naš turi
stični 'razvoj — tako pomemben 
in moderen načrt.«

Predsednik IS LRS Boris Krai
gher: »Zahvaljujem se Maribor
čanom, ki so s tem uspehom 
mnogo prispevali za razvoj tu
rizma v vsej Sloveniji.«

Član CK ZKS Boris Ziherl: 
»Vzpenjača je zgled za nadaljnje 
napore in zmage: našo prelepo 
zemljo bliže našemu delovnemu 
človeku.«

Član IS LRS Vladko Majhen:
»Čestitke graditeljem vzpenjače, 
posebej še neumornemu Čopu 
Franciju. Vzpenjača je v meni 
dokončno utrdila zavest Maribor
čana, kar bom ostal vse življe
nje.« Evgen Bergant

»Da,« je rekel Franci, »čeprav 
naša vzpenjača p-o čisto športnem 
pomenu seveda zaostaja za kranj
skogorsko, bo vendar mogoče z njo 
in ob -njej vzgojiti nov rod vrhun
skih smučar jev. Začeli bomo znova, 
s fanti in dekleti med osmim in 
desetim letom ter delali smotrno in 
se ne pre-nagljevali.«

Vzpenjača bo odslej torej (mimo 
turističnega) krojila tudi zimsko
športni razvoj mesta ob Dravi.

Graditelji vzpenjače so lahko po
nosni. S pomočjo ljudske oblasti in 
delovnih ljudi mariborskih kolekti
vov so uresničili veliki načrt. Zami
sel je bila sicer že predvojna, toda 
šele po osvoboditvi so. bili dani po
goji za realizacijo tega pomembne
ga objekta.

Judoisti povsod marljivi
Odkar se je Judo zveza kot naj- 

m-l-aijša samostojna organizacija v 
Sloveniji osamosvojila, smo zasledili 
pri njenih klubih precej živahnosti, 
tako p-o vključevanju novega član
stva, kot po ustanavljanju sekcij in 
številnih na-stopih v letošnji sezoni. 
V zadnjem oa.su pa, razen dvoboja 
v republiškem finalu za pokal FLRJ 
med Ljubljano in Mariborom, nismo 
zasledili nobenega večjega nastopa. 
Zanimalo nas je, kako ta organiza
cija v zimski sezoni živi im kaj 
njeno članstvo dela. Sekretar Judo 
zveze tov. Hojam nam je dejal, da 
ni pri judoistih nobenega mrtvila, 
ampak da so usmerili svoje delo 
v tečaje.

H Pri Olimpiji imajo že dva me
seca začetniški tečaj, ki ga obiskuje 
120 mladincev iin 10 deklet. Tečaj 
je razdeljen v 4 skupine, udeleženci 
pa kažejo iz dneva v dan viden na
predek v spretnosti pri tem športu.

B ŽTAK Ljubljana je pravkar za
čel s tečajem za začetnike, ki ga 
obiskuje 80 kandidatov, mnogo pa 
s-o jih morali odsloviti, ker nimajo 
zadosti prostora za redno vadbo. Pri 
njih — kot tudi pri Olimpi ji — se 
namreč redno članstvo izpopolnjuje 
za tekmovanja.

£3 Tudi v Zeleni jami pri »Parti
zanu« ' so se začeli zbirati judoisti 
in jih štejejo sedaj že 30, tečaj pa 
> xli>ta Bi da in Zu pan (oba člana 
Olimpije).

■ Judo šport j-e začel prodirati 
tudi v Celje. Znani tekmovalec 
Olimpije im prvi nosilec črnega 
pasu v Sloveniji Reja je začel hkra
ti z društvenimi funkcionarji pri 
Kla drvar j u akcijo za ustanovitev 
kluba in bo do tega v najkrajšem 
času verjetno tu-di prišlo.

■ V Kopru je doslej vladalo mrt
vilo. Spočetka so bili judoisti precej 
živahni, kasneje pa so popustili, za
radi ne-ki-h nesporazumov z vod
stvom domačega »Partizana«. Kažejo 
pa se nove možnosti, da bo delo 
spet zaživelo, ko bo zgrajena nova 
telovadnica na koprskem učiteljišču.

H V kratkem bomo videli tudi ju
doiste, ki se bodo pomerili na tro
boju Olimpija : Ljubljana : Triglav. 
Torbo) bo organiziran ob otvoritvi 
nove dvorane na Gospodarskem raz
stavišču, ki jo bodo lahko uporab
ljali tudi športniki.

B In še ostale novica? Klube ovi
ra pomanjkanje prostorov im finanč
nih sredstev, strokovnega kadra pa 
je dovolj. Pri zvezi so se odločili, 
da letos tekmovanja v ligi ne bo, 
pač pa bo organizirano v obliki tur
nirja, na katerem bodo sodelovali 
Maribor, Branik, Olimpija in Ljub
ljana ter morda še kateri slovenski 
kil ul).

Osnovni podatki
Dolžina 2540 m, višinska razlika 
725 m, kapaciteta 400 ljudi na 
aro v vsako smer, čas vožnje — 
15 minut, hitrost 2,8 m na sek., 
to nosilnih stebrov, največja re
lativna višina 80 m, vlečna in no
silna vrv tehtata 48 ton, 44 štiri- 
sedežnih gondol (skupno jih bo 
>5), izredna ličnost izdelave, ja
kost glavnega motorja 147 KS, 
varnostne naprave ustrezajo naj- 
strožjim predpisom: pri vsaki 
najmanjši nepravilnosti se vzpe
njača avtomatično ustavi, vozne 
cene — od 50 dinarjev navzgor.

Spodnja postaja. Tu bo cilj vrhunske smučarske proge, pa tudi iztek 
proge za vsakogar. V bližini bodo zgradili še bazen in hokejsko igrišče. 

Do sem vozijo iz mesta avtobusi

Češki namiznoteniški igralec Andre- 
adis, ki je bil nekoč svetovni prvak, 
sicer ni več v takšni formi kot 
nekdaj, kljub temu pa je na ne
davnem turnirju v Zagrebu še vedno 

navdušil s svojo igro
SENICA RUDI — ABRAHAMOVEC

Znani mariborski športni delavec, 
tov. Rudi Senica, se je te dni srečal 
z Abrahamom. Rudi Senica je starejši 
generaciji znan kot odlično desno 
krilo 1SSK Maribor, pa tudi po pre
nehanju aktivnega nastopanja je ostal 
zvest nogometu, saj že dolga leta 
vzorno opravlja posle blagajnika Ma
riborske nogometne pod zveze. Čestit
kam številnih prijateljev se pridru
žuje tudi naeš uredništvo.
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jMiJi;«*:
Po mednarodnem odbojkarskem turnirju v Ljubljani

Veliko bo še treba izboljšati
Se vedno med najboljšimi

Lj uhlja na deli časa n,i imela prU 
i lož n os tii videti kvalitetnejšo odboj- 
, kairsko srečanje, zato nas je toliko 
kol j ziačudilo, kako to, da medmia- 
podni turnir z udeležbo ^odličnih 
ijio-zemcev, ni privabil večjega šte
vila Ljubljančanov. Se pred turnir
jem je edem izmed ljubiteljev te 
športne panoge rekel takole: »Kaj 
bi hodil, saj nas bodo Poljaki in 
Madžari pregazili'. Odbojka ni več 
tako kvalitetna, kakor je bila pred 

. leti!«
Morda je res zrno resnice prav 

v tej ugotovitvi, saj smo že skoraj 
pozabili, kakšni so užitki k vali tet
ri ega odbojkarskega .srečanja. Seve
da zato nič čudnega, če je zanima
ti je v Ljubljani za odbojko padlo.

Zmaga Poljakov na tlem turnirju 
je popolnoma zaslužena. Bili so za 
razgled ali celo za dva boljši odi svo
jih nasprotnikov in zato njihovi 
zmagi mi oporekati. Madžari, so bili 
nekoliko slabši, vendar dovolj moč
mi, da so odpravili Slovencie in re
prezentanco BiH. Tokrat pogle jmo 
vrsto slovenskih odbojkarjev, ki se 
po' mnenju strokovnjakov mi najbo
lje odrezala. Turnir nam jie poka
zal ...

H,.. da je bila slovenska repre
zentanca za ta turnir dejansko pre
malo v-i,grama. Po končametoi turnir
ju je trener tov. Kosec Miloš izja
vil, da ni bil zadovoljen z igro svo
jega moštva in da so zlasti neka
teri posamezniki močno zatajili

mah, potem moram reči, da sem dobro opravili. Prav v mednarod- 
pričukova! precej več od vseh ude- neon slogu. Toda, sprašujemo se, 
tožencev. V mednarodni areni smo zakaj sodniki nimajo vedno istega 

1 1 ' ■ " '• ’ • '• kriterija tudi n,a republiških tek
mah? Igralci so bili zato večkrat 
začudeni nad pravilnimi odločitva
mi sodnika, saj jim je isti sodnik 
na srečanjih v republiški ligi sodil

se navadno doslej Poljaku morali 
vedno ostro boriti za končni rezul
tat. Tokrat p,a smo prav lahko pra
šili. do zaželene lovorike ...«

E ... d,a slovenski odbojka rj i ni
so bili borbeni im požrtvovalni. Ta 
ugotovitev popolnoma ustreza resni
ci. Za primer vzemimo samo repre
zentanco BIH, ki je kljub pomanj
kljivemu tehničnemu znanju delala 
precej preglavic najprej Madžarom, 
potem pa še Poljakom. Prav Bo
sanci so pokazali, kaj lahko prina
ša vzorna borbenost. I,n slovenska 
reprezentanca? Po navadi vsako 
moštvo doživl ja med tekmo trenut
ke krize. Nič čudnega! Toda, če ne
ko moštvo kar na lepem tjavdan 
začne igrati malodušno in to brez 
pravega vzroka, potem lahko samo 
rečeno, da pač ni zrelo- za pomemb
nejše nastope ...

■... da našim odbojkarjem še 
precej primanjkuje, če se bodo ho
teli uspešno zoperstaviti boljšim 
ek,i pa m. O p a z ili s m o šablonski n a
čin igranja. Sem in t ja so bili udar
ci na mreži večkrat lepi, toda to še 
ni vse. Kaj pa čista prstna igra, ki 
so nam jo pokazali d Poljaki i. Mad
žari? In močni servisi? Ali ni mor
da dober servis že polovica uspe
ha? Prav o igri nam je tov. Kosec 
rekel: »Na treningu smo vi g navali 
določen sistem in reči moram, da

povsem drugače. Zato smo mnenja, 
da bodo motali naši sodniki v pri
hodnji prvenstveni sezoni strožje 
soditi tekme in s tem doseči boljšo 
igro v polju.

Ca,s bi bil, da b,i končno tudi 
Ljubljana imela ligaško moštvo, saj 
imamo dovolj strokovnjakov, ki 'bi 
lahko usposobili to ali ono ekipo 
z,a najkvalitetnejše tekmovanje v 
državi. Po drugi strani pa svetuje
mo klubom, da posvetijo ^zgoji 
mladih igralcev maj večjo pozornost, 
ker le s pravo kadrovsko politiko 
bo maša odbojka spet dobila pravo 
mesto.

Olimpijski zmagovalec v metu kladiva, Amerikanec Harald ConnolIy, 
ki smo ga letos videli v Ljubljani, se še vedno nahaja med svetovno 
elito kladlvarjev. Poleg njega češka metalka diska in tudi olimpijska 

zmagovalka, Olga Fikotova — sedaj srečna gospa Connolly

ter. posamezna,Ki močno zarnj«.. zadovoljen. Toda zjaču-

BEHElEElESiB 'ss&čsž? s”"
ljn.no, če pa govorim o samih tek-

Športna slava hitro preide, še posebej sedaj, v času rekordov. 
In če so pred letom dni vsi govorili samo o olimpijskih igran 
v Melbournu, se jih danes komaj še spominjamo. Zanimivo pa je 
pogledati, kaj so v letošnji sezoni napravili atleti in atletinje, 
ki so odnesli zlate medalje iz Avstralije.

Presenečenje v steeple-chas.u, An- prepovedali nastopati. Potem pa je 
glež Chtriis Brasher, po svojem trii- kair nama h dosegel zopet odricnun 
nmfu ni več obul sprinte ric. Druga- 209 cm. Kljub svojim tridesetim te- 
y i i •  • \ t ^ v,; io Lrrm Rm7ii Ipp A< nemar JJa Oliva3 VVUR>. IKČI I J C VI- -----» V" ji« 1

Sta prstna igra. In zato je bilo več- svojo zmagoslavno pot nadaljevali 
krat kar porazno gledati, ko jim v" T'~ n“Vor tpdinm' rolraTa'

Za vsaksgo športnika, 
posebno pa še za

smučarje in planince, 

je nepogrešljiva

j NARTA
I sp-cfit

\KREMA

je sodnik prisodil napako.«
Ko že govorimo o sojenju, mora

mo reči, da sP sodniki svoj posel

»OBRNITE SE NA KOMUNALNO 
BANKO!«

Ni dolgo tega, kar je v žepih no-

potem ko je nekaj tednov počival 
na svojii farmi v Texasu. Letos je 
bil najzanesl jivejši spri-nter Ameri
ke. Ko-pa ga je nepričakovano pre
magal mladi Whiite, pa se je osem 
dni pred prvenstvom ZDA odločil, 
da ima za letos dovolj. Letos je 
vendarle prišel tudii do svetovnega 
rekorda. 'Vsaj izenačil

tom, je Brazilec Adhemar Da Silva 
še vedno med najmočnejšimi v tro
skoku. Zmagal je na najpomemb
nejši prireditvi, festivalu v Moskvi. 
»Letečega pastorja« Boba Richurdsa 
pa

gačne. Po mn-ogih za pletilja jiih jo 
prišlo do srečnega zakona z olimpij
sko zmagovalko v metu diska, Če
hinjo Fikotovo. Ko so bile te oseb
ne težave premagane, se je lotil 
kladiva in ga pognal na 65.91 m. Tu
di pri Olgi so bile z -diskom težave 
in svojih olimpijskih rezultatov ni 
mogla jMMioviti..

Trikratna olimpijska zmagovalka 
v sprintu, Betty Cuthberg, je tudi 
mnogo počivala in šele nedavno na
javila svoj poviratek. Mamica Sliir- 
ley Stricikiand, ki je bila prva naitečega pastorja« Dona mcua.ru»a 1 , , " ,so začela pritiskati leta. Mnogo ovirah, je nedavno lahko predstava

IM. ClOlgO lega, Kar je v zu.pin no- rvKVMM. v»»j jv
gometiašev Gr vene zvezde ka.r nekaj najboljšo znamko na 100 y. Ni dvo- 
dnj zavladala popolna »suša«. To je ma, da bo hitri boy iz Texasia pri
pre v za p ra v zanimiva ugotovitev, če hodu je leto zopet med na jhiitrej- 
pomislimo, da so prejemki nogonie- širni, 
ta še v zvezne lige vse prej kot 
skromni in je ta »suša« pravzaprav 
neverjetna. Toda igralec Zvezde 
Cokič' je prosil na posodo pri svojih 
klubskih kolegih 2000 dinarjev. Se
veda mu nihče tega n,i mogel ugo
diti, klubski kolega Tasič pa mu je uitiruj,aj0č in zato sem lenar-il v na
dejal v šali, naj se obrne na postno slie<j,nji]1 tednih.« Seveda je porazov 
telefonsko številko informacij 0-18. kar J,;ževalo in šele na turneji po 
Cokič je res to storil in zavrtel tele- — - -
fon: »Tovarišica, prosim vas. ali nri 
lahko poveste, kje bi mogel dobiti 
2000 dinarjev posojila?«

»Pri Komunalni banki, tovariš...« 
nru je odgovorila telefonistka in 
spustila slušalko.

Leni- in pridni
Mnogo man j se je trudil zmago

valec - na 400 m, Cha rl es Jenki n s. 
Sam je rekel: »Melbourne je bil
utrujajoč in zato sem lenaril v na-

Partizan se oborožuje
vžge. vseh 6 luči, nato pa ugašajo 
druga za drugo, dokler ne poteče 
5 sekund, tako ikot zahtevajo nova 
pravila.. Te semaforje bodo morale 
nabaviti tudi vse jugoslovanske 
ekipe, ki bodo tekmovale prihodnjo 
prvenstveno sezono v zvezni ligi.

B — Prihodnji teden, bo občni 
zbor košarkarskega kluba Olimpije. 
Na občnem zboru sc bodo pogovo
rili o vseh težavah, s katerimi se 
bodo srečali elani kluib-a v prihod
nji sezoni. Prav bi bilo. da bi na 

ouomzujc... i« ruiiuim (a občni zbor prišli vsi tisti ljubi-
da bo v prihodnji prvenstveni sezo- j,ejj.j košarke in merodajni forumi, 
ni najbolj nevaren tekmec M osvo- k; s<> po velik- zmaffi Olimpije ob-

H — Za »Dan Republike« je bilo 
v Beogradu polfinalno in finalno 
srečanje za košarkarsko trofejo Sr
bije. 'V polfinalu je Partizan pre
magal Ploleter iz Zreinjanina s 
76:69, Crvena zvezda pa BSK z 
88:87. V finalu pa jie Partizan po 
dolgih letih vendarle uspel prema
gati Crveno zvezdo z 91:89 (30:45). 
Zmago je Partizanu pravzaprav pri
boril bivši, igralec Črve n e zvezde 
Ourčič, ki je sam dosegel nad 30 
košev. Partizan se torej nevarno 
oborožuje ... Ta turnir dokazuje,

jitev državnega prvenstva. S tem, 
da sta stopila k Partizanu Ču-rčic 
in dvometraš Kou Jovič. (Partizan 
pa ima mimo teli dveh že i'tak od
lične posameznike), so možnosti za 
osvojitev prvega mesta p ra v pri 
Partizanu maj več j e.

B — Mednarodno tekmo med 
Francijo in Poljsko, ki je bila v 
Parizu, ii,n kjer so zmagali Franco
zi z 62:42, je vodil jugoslovanski 
mednarodni sodnik Čolovič. Tekmo 
so odigrali po novih pravilih, sod
nikom pa je pomagal nov električni 
šema fot. ki je beležil sekunde in s 
tem seveda napake enega ali dru
gega moštva. Ta semafor’ je skon
struirali strokovnjak znane švicar
ske tovarne ur Omega. Na vsaki 
strani je bila postavljena specialna 
deska, kjer je bilo pritrjenih 6 
žarnic. K0 ekipa pride do žoge. se
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... SO po ------  ---- - --
1 j ubijali vsestransko pomoč. Od be
sed in obljub ni mogoče živeti, 
Olimpijo pa čaka v prihodnji sezo
ni kopica zelo težkih in odgovornih 
nalog.

H — Poročali smo že, da bo 22. 
in 23. t. m. m e dna rodni turnir v 
organizaciji Olimpije. Vse kaže, da 
tega turnirja ne bo, ker dvorana za 
takšno prireditev ne bo še povsem 
pripravljena. Zato se Olimpija in 
Ljubljana pripravljata za prvo sre
čanje, ki bo 13. t. in. v mali dvo
rani nad kinom Soča, nato pa bo 
v januarju spet na sporedu prva 
tekma za pokal »TT«.

El — Tudi Ljubljana sie pripravlja 
■na svojo redno letno skupščino, kil 
bo 18. decembra. Slišali smo, da se 
tudi Ljubljana poteguje za novega 
trenerja, o čemer se bodo morali 

•nrav na tem zboru pogovorili. Mo
štvo trenira trikrat na teden, dva
krat na Taboru in enkrat v domu 
Ljube Šercerja v Šiški. Mladine je 
dovolj, trenutno pa je največ ji pro
blem oprema. L. M.

Evropi je toliko prišel v foirmo, da 
se jie s 46.3 uvrstil vsaj na tretje 
mesto svetovne lestvice. Ogromno 
treninga iin Mariov pa je absol- 
viral močmi zmagovalec na 800 m, 
Tom Coortney. V dvorani je sicer 
izgubil skoraj vse dvoboje piroti 
svojemu stalnemu nasprotniku So- 
vvelkl, zunaj pa je bil močnejši in 
je zaključil taiko 400 kot 800 m na 
čelu svetovne razvrstitve. Le diese- 
tiinika sekunde ga še loči o*d rekor
da na 800 m.

Molčeči Irec, Bon De.la.ney, je po 
zmagi na 1500 m le za kratek čas 
prekinil sezono, potem pa tekie! v 
dvoranah od zmage do zmage. V 
»milji leta« v Londonu pa ga j>e 
krepko premagal novi rekorder Ib- 
botson, čeprav je tudii Rom krepko 
popravil svoj rezultat in prešel cilj 
pred Čehom Jungwirtom. Za ev
ropsko prvenstvo ga ne smemo po
zabiti, da nam ne bo treba kdaj zo
pet govoriti o presenečenju.

Tudi dvakratnemu zmagovalcu, 
Vladimirju Kucu, ni šlo vse »po 
maslu«. Doma ga' je premagal nje- , 
gov mladi rojak Bolotnikpv. Kuc je 
namreč imel precej časa težave z 
želodcem. Jeseni pa je zasi jal zopet 
v stari slavi in v Rimu povrnil sve
tovni rekord na 5000 m ter dokazal, 
da je še vedno dolgoprogaš štev. 1.

Od deseteroboja do ovir

Oba zmagovalca na ovirah, Lee 
Calhoun in Glenn Davis, sta se 
borila s spremenljivo »bojno srečo«. 
Prvi je izgubil nekaj tekov proti 
novi zvezdi Gilbertu in olimpijske
mu zmagovalcu v deseteroboju Mil
tonu Camipbelilu. Ta ni imiel več ve
selja do deseteroboja, zato se je 
povsem posvetil visokim o>vii ram, 
kjer je izenačil tudi svetovni re- 
kod. Davis, ki je kot prvi prema
gal mejo 50 siekund za nizke ovire, 
je to proso tekel le enklrat. Ta edi
ni tek mu je prinesel odličen re
zultat 50.6.

Skakalec v daljino, Greg Bell, se 
je povzpel do 8.10 m in le za 3 cm 
zgrešil najstarejši svetovni rekord, 
ki pripada še vedno nepozabnemu 
Owensu. Charles Dumas pa je bolj 
ten. Ker je tudi pri študiju pokazal 
to lastnost, so mu za nekaj časa

mlajši Guttovvsikii ga je. prehitel in 
dosegel tudii nov svetovni rekord. 
Richard« je bil precej časa pošfco-

________ dovan, pa je vendar prišel do 4.64
je namreč metra. Čeprav je nameraval odisto- 

'T' ' piti, je bil tudi .suspendiran, ker so 
začeli dvomiti v njegov status ama
terja. »Prekletstvo« ameriške atlet
ske zveze je doletelo tudi novope
čenega zakonca Calhoutna, ki je 
svoj zakon sklenil v okviru poseb
ne oddaje pred televizijo, kair mu 
je prineslo seveda razen lepili da
rov. tudii prepoved nastopanja.

Olimpijski zmagovalci — metalci, 
so imeli letos precej skrbi. Parry 
OBirien, najboljši: metalec krogle 
vseh časov, je imel težave s po
škodbo, zato se je velik del sezone 
bolj posvečal disku, dokler ni že 
jeseni s serijo 18-m e trških metov v 
Bukarešti zopet »našel« svojo staro 
disciplino. Al Oerser, zmagovalec v 
dislkin, je bil spomladi odličen, v 
Evropi pa je pospravil tudii lepo 
število porazov. Isto se tip cesto do
gajalo tudi kopjašu Egilu Damel- 
senu. Dolgo je trajalo, preden je 
prišel v formo in šele septembra 
je s točno 81 m zonet zasedel prvo 
mesto na svetu. Mnogo slkrbi je 
j ni el tudi kladi vaš Ha rol d Con n ol
iv, Njegove so bile nekoliko dru-

la svojega drugega otroka. Seveda 
ni* zrna go vita avstralska štafeta ob 
takšnih težavah po olimpijskih 
igrah nikdar več menjala palice. 
Poljakinja Krzesziinska, zmagoval
ka v skoku v daUino, ie dolgo po« 
čivala zaradi poškodbe in šele v 
drugi polovici sezone ji je uspel 
skok na .drugo mesto.svetovne lest
vice. Ruski kolos, Tamaira Tiškev.ič, 
zmagovalka v krogli, je •tudi" letos 
suvereno vladala v svoji disciplini 
in končala sezono s 16.50 m, kar ie 
zadostovalo za prvo mesto na svetu.

O »gazeli i; Miildred Mc Daniel ni • 
bilo mnogo slišati in menda se j® 
že poslovila od atletike. Zelo spre
menljivi so bili tudi uspehi ruske 
zmagovalke v metu kopja, Ines® 
Jaunzeme. Dosegla ie sicer 52.74 m, 
kair pa je zadostovalo le za peto 
mesto na svetu. ,

Kot vidimo, ie večina olimpijskih 
zmagovalcev iz Melbourna uspela 
obdr žati, svoj - položa j, če že ne či
nu bili v fomni v pravem trenut- 
ollimpiijske igre višek njihove šport- 
ku in to ie bilo pravzaprav tisto 
tovne elite. Za nekatere so bil® 
šele začetek. Vsi pa so v Melbour
ne kariere, za druge pa pravzaprav
sto na vrhu. 
odloči 1 no.

vsa i nri v:rhu sve-

Lep uspeli naših telovadcev
V italijanskem mestu Arezzo je bilo nastop v 

30. novembra tekmovanje moških vrst v Romuniji, 
orodni telovadbi. Nastopilo je 11 vrst, 
ki so jih sestavljale reprezentance po
sameznih pokrajin. Jugoslavijo je na 
tem tekmovanju zastopala slovenska
vrsta ki so jo sestavljali Trugar, Se- _____ ________ _
niča 'in Šrot. Naši telovadci so dobro Eduarci), Četrta 

■ tekmovali in dosegli kar lep uspeh, saj 
so kot vrsta osvojili častno 4. mesto 
in pustili za seboj še 7 vrst. Upoštevati 
moramo tudi, da v naši vrsti niso sode
lovali trije najboljši predstavniki te pa
noge, Miro Cerar, Marjan Skaza in Ma
rino Urbanc, ker so se pripravljali za

državni reprezentanci proti

Mariborske vesti
V torek je bila v Mariboru mednarod

na odbojkarska tekma med moštvom 
Vasas iz Budimpešte in reprezentanco 
Maribora. Gostje,, med katerimi je več 
državnih reprezentantov, so zmagali s 
3:1, vendar po prikazani igri domačini 
niso zaslužili takega poraza. Domačim se 
pozna pomanjkanje treninga, bili pa so 
požrtvovalni in borbeni.

Mladi kolesar Branika, Rudi Vrbovšek, 
letošnji mladinski prvak LRSrf je pred
viden za državno reprezentanco, ki bo 
sodelovala 1. 1960 na olimpijskih igrah v 
Rimu.

Govori se, da bodo kegljačice Branika 
prenehale z delom, ker nimajo svojega 
vaditelja in veliko težav pri treningih. 
Vsekakor bi bila škoda, če bi to mo
štvo razpadlo.

Prvo mesto je z 93.05 točke zasedla 
vrsta pokrajine Emilije (Carnoli, Palmo- 
nari Grandi) pred Ligurijo (Flgone, Del 
Pino, N očeti) in francosko vrsto lz PV°' 
vence (Mathiot, Ange Albert in Ange 

je bila ekipa Slovenije 
z 83.90 točkami. Med posamezniki j® 
zmagal italijanski državni prvak Flgone 
(47.45). Trugar je bil med 34 tekmovalci 
šesti (42.70). 9. Senica, 17. Šrot. Plašna8 
naših mladih telovadcev je nedvomen 
uspeh, saj so se spoprijeli z renomir8' 
nimi italijanskimi, francoskimi In aV' 
sirijskimi tekmovalci — med njimi 
tudi več državnih prvakov — kot so 
Figone, Mathiot, Carnoli, KSnig Itd.

Tako je prav
Klub Victoria iz Aschaffenburga 

služi posebno pohvalo. Med važno prven 
stveno tikmo so odborniki tega klub 
sami vzeli iz igre srednjega napadale- 
ki se je stalno prepiral s svojimi' ^ 
igralci. Lahko si mislimo, da v 
moštvu vsaj nekaj časa ne bodo i®® 
težav s takšnimi igralci, kajti tako 
ne bo pred tisoči navij alcev svoj08 
kluba hotel osramotiti noben igrale0.

Ali ste že poravnali



• Ljubljana, Tifova 26, podružnica Mestni trg 10 
Maribor, Gosposka 19

vam nudi v svojih prodajalnah Celje, Stanetova 9
največjo izbiro domačih in Jesenice, Cankarjev trg 3
uvoženih potrebščin Novo mesto, Glavni trg 34
za vse vrste športov Solkan, Ulica IX. korpusa 158

Slovenj Gradec, Francetova 35
• Kranj. Koroška ulica 2

Bled pred velikimi prireditvami
Že nekaj let goji mladina na Ble

du sankanje, vendar neorganizira
no. Pred dtnevii pa so v okviru >Par
tizan a« formira.Iii poleg smučarske
ga še sankaški oddelek, ki ga vodi 
tov. Šanca. Že danes sankači mar
ljivo pripravljajo tekmovalno pro
go na Straži. Prednost te proge je 
v tem, da je ob njej speljana žič
nica* Letos je blejskim sankačem 
zaupana velika mednarodna prire
ditev, in sicer popolna repriza san
kaškega prvenstva, ki bo letos v 
Zakopanih na Poljskem. Udeležilo 
se ga bo 9 držav in te bodo sode
lovale tudi na Bledu. Tekmovalno 
progo so preuredili, da ustreza vsem 
mednarodnim predpisom, sedaj ča
kajo le še snega.

Vzporedno s sankači se priprav
ljajo tudi smučarji. Dne 5. januar
ja bo na Bledu smučarski tek s so
delovanjem 9 držav, iy sicer Av
strije, Italije. Vzhodne in Zahodne 
Nemčije, ČSR, Poljske, Romunije, 
SZ in Jugoslavije. Organizatorji so 
pripravili dve progi in za rezervo še 
standardno progo na 15km, kamor 
ho prenesena prireditev, če na Ble
du ne bo snega. Veliko pomoč nu
di blejskim organizatorjem tudi

Trgovsko podjetje

Steklenina
Ljubljana, Ulova 16

garnizon JLA v Bohinjski Beli. 
Blejčani obljubljajo, da bo ta pri
reditev odslej tradicionalna.

Ulčar

s podružnico v 
Slrilorjovi ulici 6

priporoča 
uvoženi porcelan

okrasne
porcelanske predmete 

votlo steklo 

razne servise 

okvirje itd.

Vdelava okenskega stekla

Švedski nogometaš Gren, o kate
rem. smo pisali v prejšnji številki, 
se je na »stara, leta« poslovil od 
Italije, kjer je dosegel mnogo, ble
stečih uspehov, in se spet vrnil v 
svojo domovino, kjer si močno pri
zadeva, da bi ga uvrstili v repre
zentančno enajsterico za svetovno 

prvenstvo

Zvezni kapetani ne odločajo več sami!
Prav te dni. ko se zaključujejo 

priprave naših smučarjev na su
hem in ko so zvezni kapetani za 
posamezne discipline po določenem 
načrtu hoteli kandidate preusmeriti 
na vadbo na snegu, smo zvedelj, da 
odslej dalje zvezni kapetani ne bo
do odločali več sami, ampak bo se
daj stopila v akcijo tehnična komi
sija, ki jo bodo sestavljali mimo 
treh zveznih kapetanov inž. Pohar
ja, Šramla in Klančnika še dr. Dou- 
gan in podpolkovnik Švigelj. S tem 
se sicer v bistvu ni ničesar spre
menilo. Toda v razgovoru z inž. Po
harjem sni o vendarle prišli do za
ključkov, da ta komisija svoje na
loge dva meseca pred svetovnim 
prvenstvom ne bo mogla tako uspe
šno opraviti, kakor če bi jo mero
dajni forumi sestavili pred mese
ci. Odslej dalje bo odločalo vseh 
pet ljudi o posameznih disciplinah 
in ne tako kot doslej, ko je samo 
zvezni kapetan po svoji zamisli in 
načrtu pripravljal kandidate za dr
žavno reprezentanco. Vprašujemo 
se, zakaj niso te komisije sestavili 
že lani, torej po zaključeni prete
kli zimski sezoni, ko bi lahko vsak 
član^ komisije dobro premislil, pod 
kakšnimi pogoji moremo priprav
ljati naše smučarske reprezentante 
in ko bi posamezni člani komisije 
lahko pomagali sestavljati načrt in 
program dela tega ali onega zvez
nega kapetana. Danes bo to delo 
veliko težje, ker imajo zvezni ka
petani že vsak svoj načrt priprav 
vse do odhoda na svetovno prven
stvo.

Zadnje dni je padel sneg zlasti 
v Srbiji in Bosni. Prav sedaj, ko bi 
morali naši smučarji oditi na spe
cialne priprave (na primer na Ja- 
horino, kjer bi lahko trenirali ob 
žičnici), morajo čakati odločitve 
tehnične komisije, ki bo sedaj šele 
proučila, ali bo ta trening koristil

reprezentantom ali ne. Verjetno do 
bistvenih nesoglasij med člani ko
misije ne bo prišlo, če pa bo do 
njih le prišlo, potem bo nastala v 
naših smučarskih vrstah še, večja 
zmeda, kar bo samo v škodo že 
itak skromnim pripravam v Lahti 
in Badgasteinu.

V letu dni nad 80 igralcev
Rokomet igrajo v Tržiču komaj 

leto dni, pa si je tia panoga v vr
stah partizanskega društva prido
bila že nad 80 vnetih igralcev, ki 
se dnevno izpopolnjujejo v tej 
športni igri. Levji delež zaslug za 
nagel razmah te panoge v Tržiču 
ima mladi športni učitelj Janez 
VVagner. On ni samo dober organi
zator, marveč tudi trener in teh
nični vodja moštva. Ko sem ga pred 
kratkim oblegal z vprašanji, je od
vrnil: »Še sam nisem verjel, da se 
bo mali rokomet v Tržiču tako hi
tro razvil. Začeli smo v gimnaziji 
in že po nekaj tekmah med šolami

zaporedne zmage, pozneje pa so nas 
Po krivdi sodnika »skuhali«. Na
sprotnik je počel kar je hotel, vsak 
naš prodor pa je bil že »prekršek«. 
Mi se borimo samo proti igralcem, 
ne pa tudi proti sodnikom.« Tako je 
zaključil tov. Wagner.

Kljub temu pa so igralci tržiške- 
ga »Partizana« zbrali toliko točk 
kot prvoplasirana »Planika«, ven
dar so zaradi slabšega količnika na 
drugem mestni Zlasti pa so uspešni 
pionirji, ki so na nedavnem prven
stvu Gorenjske osvojili- prvo mesto 
pred kranjsko Mladostjo in Golni
kom, Prihodnje leto mislijo osno
vati še žensko vrsto, saj imajo že 
sedaj vključenih 12 mladink, ki ka
žejo veliko vesel je za to igro. š.

Tržiškim športnikom
se obetajo lepši časi

Na pobudo smučarskega kluba 
Ljuibelj ,so se tudi nekateri mero
dajni činiiltelji začeli zanimati za 
Zelenico, ki naj bi v prihodnjih le
tih postlala velik zimsko- športni 

■ center. Zelenica nam nudi krasno 
panoramo, v bližini je " avstrijska 
meja, pod Ljubeljem bo čez nekaj 
let dograjen predor, zlasti pa bo 
možno dobro izkoristiti novo in mo
derno avtomobilsko cesto Naklo— 
Ljubelj. Zel e niški tereni so idealni 
za vse vrste športov, za alpske pa
noge, teke, sankanje in skoke. Ti 
tereni zadovoljijo tudi najbolj raz
vajenega sim uča rja-t eikmov a 1 ca, pa 
tudi skromni začetnik bo tu našel 
dovolj prostorov za smučanje. Po 
mnenju strokovnjakov bi z zne
skom okoli 120 milijonov sčasoma 
tu ustvarili enega najlepših zimsko
športnih središč. Potrebno bi bilo

zgraditi vzpenjačo (taačrti že obsta
jajo), obnoviti dom ne Zelenici in 
adaptirati počitniški dom »Pod Lju
beljem«. Te naprave bi dobro slu
žile pozimi in tudi poleti, zlasti v 
času znanih gorskih ljubeljskih 
dirk. Da se bodo ti -načrti začeli 
uresničevati, bo poskrbel iniciativ
ni odbor, v katerem so zastopniki 
občine ter smučarskega, turistične
ga, planinskega in avto-m-oto dru
štva.

Verjetno se bo prihodnje leto iz
polnila Tržačanom še ema dolgolet
na želja — dobili bodo moderno 
kopališče. Do januarja 1958 bodo 
izdelani načrti, taiko da bi že spo
mladi začeli z deli. Glavni bazen bo 
dolg 35 m in opremljen z vsemi 
modernimi napravami za čiščen je in 
.gretje vode, poleg pa bo še manjši 
bazen za otroke. g.

TO VA e MA SVTT/
SPORTtlC^A GKOBJA
bc cu Miae jn/f corčmiskem

ialumjam mamfi~ ‘Ti™ '
PALICE. ‘

na Gorenjskem osvojili 2. mesto. 
Potem smo se priključili »Partiza
nu«, dobili smo drese, copate pa 
smo sami kupili in tudli sami s pro
stovoljnim' delom zgradili igrišče. 
V gorenjski ligi smo dosegli štiri

SODNIK KNOCKOUTIRAL 
IGRALCA

Že v nekaj primerili smo pisali o 
različnih napadih igralcev na nogo
metnih igriščih najsibo na sodnike 
ali pa na nasprotnike. Takšen pri
mer kot se je zgodil na prvenstveni 
tekmi IV. conske lige v Prilepu, pa 
doslej še ne pomnimo. Sodnik Moj- 
sov.sk i je na tekmi med Pobedo in 
Radničkim prisodil enajstmetrovko 
v korist domačega moštva. To je po
vzročilo nered in okrog sodnika so 
se zbrali igralci obeh moštev ter 
gledalci, ki so vdrli na igrišče. Med
tem je nekdo udaril sodnika, ta pa 
ni ostal dolžan. Vrnil je udarec, 
toda na napačni »naslov«: žrtev je 
bil sredn ji krilec Radničkega Bašič. 
Sodnik ga je udaril tako hudo, da 
se je nezavesten zgrudil na tla in 
so ga odpeljali v bolnišnico. Zdrav
niki so ugotovili precej močno po
škodbo, Rašič pa bo seveda vložil 
tožbo proti temu preveč odločnemu 
makedonskemu sodniku. Seveda se 
je iz tega razvil še nadaljnji pre
tep- in tako bo ta tekma prišla na 
obravnavo pr 1 disciplinsko sodišče 
in tekmovalno komisijo te con e.

Prva maratonska proga je merila okoli 40km. rezultati 
Pa so bili:

1. Louis (Grčija) 2>;58:50.0 ure
2. Vasilakos (Grčija) 3;O6:03.O ure
3. Kelllner (Madžarsika) 3;09:35.0 ure
4. Vr etos (Grčija)
5. Papasymiron (Grčija) '
6. De;liyannis (Grčija).

Glavniki in dežniki za nagrade
, Na olimpijskih igrah leta 1900. v Parizu so tekili ma ra
jski tek po strašni vročimi. Temperatura je bila v senci 
'/•stopanj celzija. Zmagal je Francoz Theato, po poklicu 
j^kovskii pomočnik. Zanimivo je še to, da so bile razde
jane dokaj čudne nagrade. Tako so olimpijski prvaki do- 

čopiče za britje, glavnike, dežnike, cigaretne doze, no
ji®.za rezanje papirja im podobno. Proga je bila to pot 

40.260 km. Rezultati so bili naslednji;
L Theaitio (Francija) 2;59:45.0 ure
2. Ohampi'0in (Francija) 3;04:17.0 ure
5. Fast (Švedska) 3;37:14.0 ure 
4- Resse (Francija)
'h Nystirom (Švedska)
6. Nevvtom (ZDA).

Lažni zmagovalec iz Saint Louisa
Saint Louis je leta 1904. želel čim bol j svečano pro

slaviti tretje olimpijske igre, saj so bile prve na ameriških 
tleh. Lahko si mislite, s kakšnim navdušenjem so gledalci 
pozdravili prvega maratonca, ki je med tridesetimi tekači 
prišel na stadion pred ostalimi tekmovalci. Amerikanec 
Fred Lorenz je bil tako predrzen, da je stopil na zmago
valni oder in dovolil, d.a so mu dali na glavo oljčni veneči 
celo roko jie stegnil, da bi prejel zlato olimpijsko kolajno. 
Med velikim aplavzom, namenjenem Lorenzu, pa je pritekel 
na stadion neznanec in zatrjeval, da je vozil olimpijskega 
zmagovalca s kamionom polnih 11 miilj po maratonski pro
gi. Nastala je zmeda im hitro so ugotovili, da je Fred Lo
renz grdo preslepil organizatorje. Medtem pa je prišla na 
stadion skupina 14 tekačev, ki so končali maratonski tek, 
in med njimi je bil prvi Amerikanec Bičke.

Potem je Hicks stopil na /zmagovalno stopnico, na ka
teri je biil pred njim že Lorenz, ter sprejel čestitke in zlato 
kolajno. Toda niti takrat, niti pozneje ni bila ovržena go
vorica, dia je Hicks zaužil dozo strihnina, da hi vzdržal zad
nji napor in tako zmagal v maratonskem teku.

Tudi to pot je bila proga dolga le 40 km.
1. Hicks (ZDA) 3;28:53.0 ure
2. Corey (ZDA) 3;34:52.0 ure
3. Newton (ZDA) 3;47:33.0 ure
4. Carvajal (Kuba)
5. Velouis (Grčija)
6. Kneeland (ZI>A).

Tragedija malega natakarja Pietra Doranda
Leta 1908 je Londonu pripadla čast, da organizira olim

pijske igre. Velika atletska atrakcija je bil spet maraton
ski tek. Na startu so bili atleti iz Amerike, Italije, Nem

čije in Anglije. Po enega tekmovalca sta poslala Južna 
Afrika in Maroko. Vseh tekačev je bilo 60. Ko so po dveh 
urah in 50 minutah objavile fanfare prihod maratonskega 
zmagovalca, je biil ves stadion na nogah in s siilnim 
aplavzom dal priznanje majhnemu, krivonogemu tekaču z 
italijansko zastavo na prsih. Takoj se je zvedelo, da je to 
Piet.ro Dorando, po poklicu natakar. Medtem ko ga je plo
skanje naravnost nosilo v zadnjem krogu stadiona, se je 
nenadoma, nekako 20 metrov pred ciljem, sesedel. S krčem 
na Licu in z izgubljenim pogledom je zaklical: »Aiuto« 1 — Na 
pomoč! — Na nesrečo so mu prihiteli na pomoč sodniki na 
cilju. Majhna je bila ta pomoč in Dorando bi brez nje prav 
tak©, prišel na cilj. Ploskanje se še dolgo ni umirilo. Drugi 
je bil, nekaj miimuit za Dorandom, Amerikanec Hayes.

Doranda so popolnoma izčrpanega takoj prenesli v 
bolnišnico. Iz nezavesti se je prebudil šele drugo jutro. 
Medtem pa so mu odvzeli zmago. Amerikanci so protesti
rali, češ da je. Italijan prišel na cilj ofa pomoči tretje 
osebe, kar pa je po pravilih prepovedano in se kaznuje 
z diskvalifikacijo. To so naredili zato, da bi bil Amerikanec 
prvi. Nikogar niso našli, ki bi se Dorandu upal to povedati. 
Ob petih popoldne, ko je bila na stadionu svečana progla
sitev zmagovalca, je prišlo do pravih demonstracij proti 
Am eri kancem. Dorando je ves v solzah prejel iz roik an
gleške kraljice Aleksandre, soproge Edvarda VII., tolažilni 
zlati pokal z napisom: Nesmrtnemu premagancu! Dolgo so 
odmevali fren etični aplavzi malemu Italijanu. Amerikanec 
je bil rdeč do ušes, ko se je srečal s pogledom moralnega 
zmagovalca tega maratonskega teka.

Proga je bila dolga točno 42 km in 195 metrov. Re
zultati:

L Hayes ((ZDA) 2:5-5:18.4 ure
2. Hefferon (Južna Afrika) 2:56:06.0 ure
3. Forshav (ZDA) 2:57:10.0 ure
4. Welton (ZDA) 2:59:44.4 ure
3. Wood (ZDA) 3:01:44.0 ure
6. Simpson (Kanada) 3:04:28.2 ure.



Se/a umavneaa odbora Nogometne zveze Slovenije

Ni dolgo tega kor simo poročal 
o pomembnem sestanku NZJ z zvež
imo sodniško. organizacijo v Beogra
du, v sredo zvečer pa ie imel Uprav
ni odlboir NZS enak sestanek s 
predstavniki slovenskih 'nogometnih 
sodnikovi. Mimo tega, dia je bila 
s-eja namenjena tudi tekočim pro
blemom, predvsem pa sprejetju pro- 
poiZicij za enotno slovensko ligo v 
sezoni 195&/59, je lila ta točka dinev- 
m,ega reda zelo zanimjiiva, ker je 
<>l>ra v n uv a ia različne probleme : v 
zvezi s soljenjem na tekmah im tudi 
v sodniški organizaciji sami. člani 
upravnega odibora iin predstavuiiki 
sodnikov so prav dolbro razčlenili 
vso problematiko in prišli dio zelo 
konkretnih zaključkov, če 'bodo ti 
ureemiičenii, potem bo prav gotovo 
odpadla marsikatera kritika na ra
čun sodiniikov im njihovega sojenja.

V ČEM JE REŠITEV?
Ugotovljeno je. da naši sodniki 

niiso brez napak in da mnogokrat 
grešijo najsi bo * napačnim preso
janjem dogodkov na igriščih ali pa 
s slabo psihično im fizično priprav

ljenostjo za tekme. Napaka ie tudi 
v :tem, da dajejo marsikateri sodni
ki na tekmah prednost domačim 
moštvom in tako zaidejo v neobjek
tivnost. To, pa je posledica tega, ker 
se ne čutijo dovoli varale p’red gle
dalci, pa si hočejo varnost zagoto
viti na ta način. Seveda je če mnogo 
drugih napak, ki mečejo slabo luč 
na nogometne sodnike. Toda upo
števati je treba tudi objektivne, te
žave. iSoidlnišfca organizacija ima 
namreč še vedno premalo članstva, 
ki je zelo obremenjeno s številnimi 
tekmami; — zato je težko izločiti 
kvalitetno slabši kader — na drugi 
strani pa funkcionarji klnlbov vse 
■preveč zVračajo krivdo za nensplehe 
svojih moštev na sodnike. Tudi to 
povsem drži, dia je za varnost, sod
nikov slabo poskrbljeno, saj je 
menda vsem jasno, da sii gledalci 
niso dejansko niikoll privoščili, igral
cev, ki' so slabo igrali,, medtem ko 
so Mii napadi ma sodnike zelo po
gosti.

Prav v zvezi s tem se bor sodniška 
organizacija ipotradiila, da bo; zimsk: 
odmor izkoristila za seminarje vseh 
sodnikov, kjer se bodo kvalitetno

utrdili, uvedla bo strožje disciplin
ske mere proti onim, ki bodo po
vzročili s svojim sojenjem škodo 
posameznim klubom, hkrati pa bo 
po svojih močeh skrbela za številč
no okrepitev svojega kadra. Jasno 
jo, da bo prispevala svoj delež k 
temu tudi Nogometna zve/.% Slove
nije. Vplivala bo na klube, -naj bi 
vsako leto poslali v sodniške tečaje 
vsaj po enega člana. Klubi bodo 
prav tako dolžni organizirati zim
ske seminarje za svojo aktivne čla
ne iin funkcionarje, NZS pa bo prav 
tako zahtevala od vseh službujočih 
delegatov, da se Izpopolnijo v pra
vilih nogometne igre. Da me bo ne
sporazumov, bo v prihodnji sezoni 
določena skupna komisija s strani 
sodniške organizacije im NZS, ki bo 
delegirala sodnike za tekme repu
bliškega ranga, s tem pa bo zago
tovljena objektivnost pri določanju 
sodnikov. Za varnost sodnikov bo 
poskrbljeno na ta način da bo vsa
ko igrišče takoj zaprto, čim bi se 
zgodil na njem najmanjši nered, ne
odgovorni gledalci bodo predani or
ganom LM, klubi pa bodo disciplin
sko kaznovani. Na tak način bo 

izboljšanja

enotna, le mariborska podzveza je 
pokazala popolno nerazumevanje za 
skupno toliko pri novem načinu 
tekmovanja, šlo je namreč za vpra
šanje udeležbe klubov v enotni ligi. 
Večina upravnega odbora se je stri
njala s tem,, naj bo razmerje ude
ležencev 7:5, to je 7 klubov iz ljub
ljanske, gorenjske im primorske 
podzveze — kjer je tudi več klubov 
— 5 klubov pa iz celjske in mari
borske podzveze. Zanimivo pa je, 
da se Mariborčani s tem n.e strinja
jo im je eden od n jih,^ ki je sicer 
član UO NZS trdovratno zagovarjal 
stališče »svoje« podzveze, kot da 
velja v naših republiških forumih 
nekak »predstavniški« sistem in se 
mora jo ti »predstavniki« na ( foru
mih »boriti za pravice«. To je vse
kakor zgrešeno in zato ie bil sklep 
o razmerju 7:5 povsem pravilen. 
Prav talko je ista podzveza pokazala 
nezaupanje pri - tem, kdo naj bi vo
dil tekmovanje: predlagala ie nam
reč naj bo to tekmovalna komisija, 
sestavi jena iz zastopnikov vseh 
klubov, ki bodo .tekmovali v tej 
ligi, ne pa komisija, sestavljena iz 
članov UO NZS in v Ljubljani ži
večih funcionarjev. To pa bi bilo 
prav gotovo neumestno, ker bi klu
bi stroškov za redne seje Ob tako 
številni udeležbi članov TK — te bi 
morale biti redno vsak teden — ne 
zmogli. Tako smo videli, da se po
rajajo problemi, ki jiih iščejo ne
kateri tam, k jer problemov sploh 
ni. Končno so bile vendarle sprejete

r
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»st STOCKHOLM m
Pod predsedstvom Švicarja Kurta Gassmana se je v Stock

holmu sestali organizacijski odbor svetovnega nogometnega pr
venstva. Med drugim so sklenili, da Severna Irska, Italija in Por
tugalska v primeru enakosti v točkah ne bodo igrale odločilnih 
tekem na nevtralnih igriščih. Izvedli bodo žrebanje in v prvi 
tekmi se bosta sestali državi, ki bosta prvi izžrebani. Zmagovalec 
tega srečanja pa se bo pomeril s tretje izžrebano državo.

Stanje v VIII. evropski kvalifikacijski skupini je še vedno 
prav tako nejasno, kot je bilo pred tednom- dni. V sredo bi mo
rali v Belfastu igrati reprezentanci Sev. Irske in Italije, toda 
tekma je bila sicer odigrana, veljala pa je le kot prijateljska, 
ne pa kot kvalifikacijska. Zaradi megle niso obratovala redna 
letala in tako madžarska sodniška trojka, na čelu z Zsoltom ni 
mogla prispeti pravočasno v Belfast. Italijani se niso strinjali s 
tem, da bi tekmo vodili domači sodnik. Sporazuma o kvalifika
cijski tekmi zaenkrat še niso dosegli, odigrana pa bo vsekakor 
še v decembru. Tako manjkata v VIII. skupini še vedno dve tek
mi, kajti tudi srečanje Italija : Portugalska bo šele 22. decembra 
v Milanu. Da spomnimo še na vrstni red: Sev. Irska ima iz 3 
tekem 5 točke, Portugalska prav tako, Italija pa iz 2 tekem 2 
točki.

Francoska nogometna zveza bo v kratkem zaprosila Torino 
iin Real iz Madrida, da dovolita dvema francoskima igralcema 
Antoinu Bonifaciu in Raymondu Kopi nastop v francoski repre
zentanci na svetovnem prvenstvu v nogometu na Švedskem. Iran- 
cozi pravijo, da bi jim bil predvsem odlični napadalec Kopa vec 
kot potreben. Oba igralca sta sama že večkrat izjavila, da tu 
igrala v francoski reprezentanci, če bi ju ta potrebovala in ce 
bi dobila potrebno dovoljenje svojih sedanjih klubov.

A

prav gotovo ^ prišlo do izboljšanja pozicije tekmovanja, mnenja pa
razmer v našem nogometu, sat do i ----- n —
takšno skupno sodelovanje obeh 
nogometnih organizacij pripomoglo

u tr™ celili CinAniiVi TTfl ihf>-k rediu na igriščih, sodniki pa bo
do prav tako pripomogli h kvaliteti 
v nogometnem športu.

OB ENOTNI LIGI - NEPOTREBNA 
POLEMIKA

Kot lahko trdimo, da so bili raz
govori med odborniki NZS in sod
niki zelo pozitivni in so, le-ti hitro 
našli skupno pot za bodoče delo, ne 
moremo biti navdušeni nad tem, da 
se je ob sprejemanju p rop ozidij za 
enotno slovensko ligo 'razvila skoraj 
dvourna razprava, čeprav so bill_vsi 
pojmi razčiščeni že na sfcupsčiiniil 
formalno rešiti vprašan ja nekaterih 
NZS in bi moral upravni odbor le 
podrobnosti na podlagi dopolnilnih 
predlogov, :k;i so jih poslale posa
mezne nogometne podzveze. V na
čelu so bila stališča vseh pod zve z

smo, da bi morali nekateri ljudje 
vendarle spremeniti svoj odnos do 
upravnega odbora NZS, kjer . je 
vedno bolj čutiti pravilno politiko 
v prid izboljšanja razmer v našem 
nogometu. Brez dvoma bodo morali 
klubi prav tako podpreti vse težnje 
NZS; zlasti še sedaj, ko bodo imeli 
svojie skupščine, in sicer klubi do 
31. januarja, podzveze do 28. fe
bruarja, skupščina NZS pa bo v 
marcu prihodnjega leta.

IN ŠE ENKRAT
MARIBORSKO-CELJSKA LIGA!

Poročali smo že pred nekaj me
seci, da je bila mariborsko-celjska 
liga Tazformirana in Celjani so svo
je jesensko prvenstvo že zaključili. 
Toda. na tej seji upravnega odbora 
NZS je vprašanje te lige spet prišlo 
na razpravo. Mariborska nogometna 
podzveza se nikakor ni strinjala s

Začnimo
drugače!

Nogometaši kranjske Mladosti 
so se nedavno zbrali na občnem 
zboru. Iz poročil je bilo razvidne}, 
da delo v klubu ni bilo ravno naj
boljše, tako da so'mladi in borbe
ni nogometaši spomladi zapustili 
Ijubljansko-primorsko ligo. Po tem 
dogodku se je pri Mladosti formi
ral nov odbor, ki je začel ubirati 
pravilno pot — vzgojo domačih 
nogometašev. Temu primerni so 
bili tudi uspehi, saj je moštvo 
Mladosti osvojilo jesensko prven
stvo v gorenjski ligi brez izgub
ljene tekme. Grajati pa moramo 
vedenje nekaterih igralcev, zlasti 
pa nasprotja med nogometaši Tri
glava in Mladosti, ki še niso po
vsem zamrla. Ali ni žalostno, da 
so na nedavni prijateljski tekmi (I) 
celo nekateri športni delavci iz
javljali, da so prišli na tekmo 
samo zato,' da bi lahko opazovali 
fizično obračunavanje med igralci 
obeh moštev! Zato je treba po
hvaliti predlog delegata Gorenjske 
nogometne podzveze, da bi bilo 
umestno sklicati sestanek pred
stavnikov obeh klubov, ki naj bi 
za vselej pripomogel k odstranitvi 
takšnih nešportnih odnosov. Jože

takratnim sklepom UO NZS im se je 
obrnila na UO Nogometne zveze 
Jugoslavije s pismom, ki je bolj 
pritožba kot pa informativni dopis. 
V tem dopisu, ki je pisan v zelo 
nevljudnem tonu na račun NZS — 
med drugim očita MNP NZS neza
konitosti iin omenja, kako da morejo 
»gotovi forumi« (beri: nekii nepo
klicani forumi) postopati nezakonito 
— izražajo 'podpisniki tega dopisa 
željo, maj bi v tem primeru posre
dovala NZJ in. najbrž, pritisnila na 
NZS, naj svoj sklep umakne. Ta do
pis kaže znova na nemogoč odnos 
podrejene podzveze do republiške
ga foruma in zasluži, milo rečeno, 
ostro grajo, če ne morda tudi oster 
ukrep, morda tudi z disciplinskim 
postopkom.

Pregled ženskega plavanja v Jugoslaviji

Mlade sile stopajo za Vinko
j

Elzner na „lovu"
V conski ligi smo torej opra

vili s predzadnjim kolom jesen
skega prvenstva. Preostane nam 
še zaključek, ki ga igrajo moštva 
danes, potem pa bodo odšli nogo
metaši na zasluženi odmor. Ob 
tem bodo delali svojo jesensko 
bilanco, o kateri lahko rečemo, 
da je za slovenske klube v tej 
ligi zelo ugodna. To pač zaradi 
tega, ker se nahajajo vsi trije 
predstavniki prav za las pod 
vrhom prvenstvene lestvice. Učin
kovitost je bila torej zadovoljiva, 
kar zlasti velja za Branikove no
gometaše, v nekoliko manjši meri 
pa za Ljubljano in Odred.

Na listi naših strelcev trenutno 
vodi Perharič z 9 goli, toda Elz
ner ga je tm> zadnjem srečanju 
Branika z Ul ja Pikom že skoraj 
ujel- in mu sledi tesno za petami 
?. 8 doseženimi goli,. Tudi Dugan- 
džija se je prebil med prvo tro
jico s 7 goli, nato-pa jim sledijo: 
Hanzl (Br), Dolenc (L) in Guban 
(O) vsak s 5 goli, Plaznik (Br), 
Gruden (L) in Klančišar s 4 goli, 
Čekov in Najberg (oba Br) ter 
Erič in Kranjc (oba O) s 3 goli, 
Čučko (Br), Gosar, Hacler in 
Kompoš (vsi L) z 2 goloma ter 
Blaznik (L), Berginc, Hočevar, 
Limo in Žumbar (vsi O) z 1 go
lom.

Skupaj so torej nogometaši 
vseh treh klubov dosegli 79 go
lov, od tega 76 na tekmah, 3 gole 
pa si je priboril Branik p. f. za 
zeleno mizo. Med moštvi vodi 
Branik s 35 goli (35:20) pred 
Ljubljano s 25 (25:24) ter Odre
dom z 19 goli (19:14).

Opomba: 1,—7. zvezna nogometna liga, 
8,—15. Italijansko nogometno prvenstvo, 
13,—15. rezervni pari.

PREDSEDNIK OBČINE — 
NAJBOLJŠI NOGOMETAŠ

Naslov je sicer malo čuden, vsaj 
za naše pojme. Toda to popolnoma 
drži. Predsednik občine Struga blizu 
Biitolja. Jakovče Popovski, je aktiv
ni nogometaš kluba Karaorman, ki 
igra v bitoljski pod zvezni ligi. Kot 
je po poklicu predsednik občine je 
v svojem moštvu tudi kapetan, igra 
srednjega napadalca in je pravza
prav duša svoje enajsterice. Zelo 
je prodoren, hkrati pa je tudi dober 
strelec. Prav svojemu predsedniku 
se mora ta klub zahvaliti za vse 
dosedanje uspehe, saj se trenutno 
nahaja na prvem mestu pod zvezne 
lige in bo to mesto verjetno tudi 
do konca prvenstva obdržal.

LETO XIII.
Štev. 49
Stran 6

Poletov nagradni natečaj
Odrezek št. 13

1. Hajduk : Split Priimek in ime:
2. BSK i Velež N
3. Budučnost : Crvena zvezda

4. Dinamo : Spar tak

5. vojvodi-- : Zagreb
Kraj:6. Partizan : Zeljezničar

7. Vardar : Radničkl

8. Alessandrla : Roma

Ul’ca. hišna št.t9. Bologna : Atalanta

10. Fiorentlna : Juventus

11. Inter : Genoa

12. Lazio : Udinese

13. Padova : Spal

14. Sampdorla : NapoU

15. Verona : Milan

Ena glavnih odlik plavalnega športa v Jugoslaviji med ženska
mi je to, da premoremo večjidel le mlade tekmovalke, ki so po
vsem osvojile vrh v državnem merila. Državno prvenstvo v plava
nju je bilo le repriza mladinskega' prvenstva in je tako. v tednu 
dni, ko sta se zvrstili obe prireditvi, prišlo do medsebojnih »ob
računov« med najboljšimi jugoslovanskimi plavalkami.

*■ \ '
vali. To nam kaže tudi povpreček 
deseterice, ki je letos 1:12.4, torej 
prav toliko kolikor je znašal nas 
predvojni državni rekord. Med pla
valkami, ki v crawlu največ obeta
jo, sta Zeierjeva iz Dubrovnika — 
z večjimi perspektivami na 400 m 
prosto — iin Benkovičeva na 100 m 
prosto. Proti koncu sezone se je kot 
ivov talent pojavila komaj 14-letna 
Čamdž.ioeva i'z Hercegnovega, ki je 
dosegla rezultat 1:12.8 in poleg že 
omenjenih dveh predstavlja novo 
okrepitev med nadarjenimi plaval
kami cravvlav

V prsnem slogu je sicer Vinka 
Jeričevičeva še vedno brez resnejše 
konkurence, toda Beograjčanka Ma- 
tekalova se ji je letos že močno 
približala, Vinka Jeriče vic letos ni 
dosegla svojih lanskih uspehov, ven
dar je to verjetno posledica napor
nega treninga in priprav za olim
pijske igre, katerim je sledil od
mor.' Ta pojav opažamo pri vseh 
plavalcih, ki so lani z uspehom na
stopali na olimpijskih igrah. Z Jeri
čev ičevo se vedno lahko računamo, 
da bo v Budimpešti posegla v borbo 
najboljših plavalk Evrope. Zanimi
va pa je ugotovitev, da prsni slog 
pri nas v vseh pogledih stagnira 
ali celo nazaduje. Ce pogledamo vse 
do sedaj objavljene lestvice, bomo 
zasledili kljub velikemu napredku 
plavanja v Sloveniji in Jugoslaviji, 
da beležimo v vseh lestvicah v prs
nem slogu nazadovanje v povprečku.

Resda trenutno ne premoremo 
plavalke (z izjemo Jeričeviceve), kii 
bi resneje posegla v borbo za prva 
mesta na e v rop s kam plavalnem 
vrhu. Ce pa upoštevamo mladost 
naših tekmovalk, lahko vendarle z 
nekoliko optimizma gledamo na pri
hodnjo sezono, ko nas bodo morale 
naše tekmovalke zastopati v Budim
pešti na evropskem prvenstvu.

Napredek v sprintu
Čeprav rezultat 1:09.5, ki je prvi 

na letošnji lestvici naših najboljših 
plavalk na 100 m prosto, ne pomeni 
kdove kakšne vrednosti v evrop
skem merilu, pa vendar lahko ugo
tovimo, da smo v sprintu naipredo-

tudi Čebulj e va uvrstila v desetorico 
najboljših, tako da imamo Slovenci 
kar štiri mesta v deseterici. V zvezi 
z bližajočim se evropskim prven
stvom moramo poudariti, da je Kon
cil jeva prav tako kandidat, ki nas 
bo verjetno zastopala v Budimpešti. 
Njene možnosti so1 v rezultatih pod 
1:20, kajti le s takim časom lahko 
računa na boljši plasma.

V hrbtnem slogu sicer zaznamuje
mo majhen napredek v povprečju, 
toda še vedno moramo ugotoviti, da 
je to naša najslabša disciplina. Sta- 
pičeva je že v začetku sezone do
segla svoj najboljši rezultat, toda 
pozneje je vso sezono stagnirala, 
tako da nismo bili priča njenega za
želenega napredka. Morda bomo V 
mladi Splitčanki Pili cevi dobili 
vredno naslednico naše nekdanje 
rekorderke Eše Liigorio, ki nas Je 
s takimi uspehom zastopala na zad
njem evropskem prvenstvu.

»Rošada« s Srbijo
Ob zaključku moramo še enkrat 

poudariti velik uspeh, ki so ga * 
zadnji sezoni dosegli slovenski tek
movalci. Iz podrobnega poročila ? 
državnem prvenstvu smo razbrati, 
da so slovenski tekmovalci letos P° 
dolgih letih ponovno osvojili drug 
mesto v državi. Majhna primerjav. 
v številkah nam da take rezultat®: 
v letu 1956 so srbski tekmoval 
osvojili 12.7 % točk, slovenski Pa 
4.44%. Letos smo s Srbi »rosiraj 
in je zavzela drugo mesto SlovenU 
z 12 % osvojenih točk, Srbi pa U- ’ 
Prav isti pojav je bil tudi na 
dinskem prvenstvu, kjer so tu ^ 
predstavniki slovenskih klubov 
skupni oceni zasedli drugo mesto.

M. P-
Metuljček domena Slovenk
Slovenske plavalke so se letos v 

državnem merilu prav gotovo naj
bolje odrezale v metuljčku. Konci
lje va je osvojila državno prvenstvo, 
Horvatova mladinsko, obe pa sta 
nastopali v državni reprezentanci 
na tekmovanju proti Italiji. Poleg 
omenjenih dveh tekmovalk, ki sta 
v ospredju letošnje lestvice, pa ne 
smemo prezreti visokega plasmaja 
male pionirke iz Krškega — Bresk
varjeve, ki je zasedla peto mesto v 
državni lestvici. In končno se je

Priprave Madžarov ^
Madžarska nogometna reprezentanca .

je pričela pripravljati na srečanje t 
no Nemčijo, ki bo 22. decembra v Hana0 , 
V Budimpešti je A reprezentanca i&r ^;t). 
mlado reprezentanco in zmagala s 3:3 ^gV 
Reprezentanca je igrala brez reprezen^raj, 
Vasasa v naslednji postavi: Grosics, ^ 
Sziigeti (Varhidi), Bozsik (Sipos), SiPaUuli|, 
geti), Kotasz, Budai, Varga 
Machos (Bencsics), Gilicz (Bencsics) F



Odlični ruski plavalci MEONAROD
Sovjetski Šport objavlja deseterice naj

boljših ruskih plavalcev in plavalk do 
15. novembra in to gamo rezultate, dose
žene v 50-metrskih bazenih. Zaradi zani
mivosti objavljamo po 3 najboljše v vsa
ki disciplini razen tega pa še rezultat 
desetega. 100 m prosto: 56.6 Sorokin, 67.3 
Nikolajev, 57.4 Polevoj, 10 — 59.2 Skomo- 
rovskij, 200 m prosto: 2:08.6 Nikolajev,
2:09.6 Nlkitin, 2:10.5 Tolstoplet, 10 — 
2:17.5 Barbier 400 m prosto: 4:30.1 Nikl- 
tin, 4:38.2 Sorokin, 4:40.0 Krjukov, 10 —

' 4:51.4 Smelov, 1500 m prosto: 18:25.2 Ni- 
kltin, 18:41.0 Stružanov, 18:48.7 Lavrinen- 
ko, 10 — 19:25.0 Kurbatov 200 m prsno: 
2:40.3 Minaškin, 2:40.8 Antonjan, 2:42.8 
Golovčenko, 10 — 2:47 Razmahov^ 200 m 
metuljček: 2:32.7 Rubačev, 2:33.0 ’sagaj- 
duk, 2:35.0 Ceburahin^ 10 — 2:40.6 Frolov, 
100 m hrbtno: 1:05.0 Barbier, 1:06.1 Ku- 
Valh, 1:07,2, Serov, 10 — 1:10.6 Prangel_ 
ženske — 100 m prosto: 1:06.0 Vocg,
1:08.1 Bragina 1:08.2 Arkadjeva, 10 — 
1:11.0 Kamajeva, 100 m prosto: 5:16.3 Voog, 
5:24.4. Bragilna, 5:28.0 Krivkova, 10 — 
6:18.0 Sej kina, 200 m prsno: 2:54.1 Kova- 
lenko, 2:56.0 Uusmees, 2:57.4 Gavriš_ 10 — 
3:07.2 Rosiorg, 100 m metuljček: ’ 1:16.2 
Poznjak, 1:16.9 Pliškina, 1:18.3 Kamajeva, 
10 — 1:26.0 Taljanskaja, 100 m hrbtno: 
1:15.0 Kamajeva 1:15.9 Klipova, 1:17.1 
Viktorova, 10 — 1:21.3 Reintam .

Organizatorji evropskega prvenstva v 
Plavanju, ki bo od 31. avgusta do 6. sep
tembra v Budimpešti, poročajo, da so se 
zaenkrat prijavile naslednje države: Vel. 
Britanija, Belgija, Finska^ Francija, Nizo
zemska Vzhodna ln Zahodna Nemčija, 
Švedska, Sovjetska zveza in Španija.

V Bielefeldu so se pomerile plavalne 
reprezentance zahodnonemških pokrajin. 
Južna Nemčija Je bila najuspešnejša in 
3e zmagala pred zastopniki severa in 
zahoda. Nekaj boljših rezultatov: 100 m 
prosto Baumana 56.8," Vbil 57.3, 200 m pro
sto Baumann 2:09.7, 400 m prosto Kohler 
8:43.2, Bleeker 4:43.9 800 m prosto Kohler 
20:08.8, 200 m prsno Bodinger 2:40,5, 200 m 
metuljček Weber 2:25.8, 100 m hrbtno
ktiersch 1:06.8, 4 X 100 m mešano Jug
8:23.1, 4 X 200 m prosto Sever 8:49.8,žen
ske: loo m prosto Haase 1:05.8, Scholven 
1:06.6 400 m prosto Ktinzel 5:20.4, 200 m
Prsno Urselmann 2:51.0, 100 m metuljček 
Haase 1:19.0, 100 m hrbtno Schmidt 1:15.7, 
4 X loo m mešano Sever 5:05.6, 4 X 100 m 
Prosto Jug 4:33.8.

Iz raznih športov
Finski smučarski skakalci nimajo sre

de. Najprej se je težko poškodoval odlič
ni tekmovalec Kalevi Karkinen, sedaj pa 
Je ista usoda doletela tudi olimpijskega 
zmagovalca v skokih Anttlja Hyv3rinena. 
Za letošnjo sezono je ta skakalec izgub
ljen. Nesreča je doletela tudi glavnega 
trenerja finskih tekačev Saarinena ln tu
di Hakulineha je daljša bolezen precej 
dasa zadrževala od treninga.

oa 24. maja do 1. junija prihodnjega 
leta bodo v Tokiu III. azijske igre. Spo- 
fed tega velikega tekmovanja bo zelo 
°bsežen in sicer bodo nastopili zastop
niki azijskih držav v naslednjih športih: 
atletika, plavanje, nogomet, kolesarstvo. 
h°kej, dviganje uteži, rokoborba, boks, 
košarka, streljanje. odbojka, tenis, judo 
ln badmington. Prve azijske igre so bile 
leta 1951 v New Delhiju, druge pa dve 
le« kasneje v Manili. V času Azijskih 
iger bo v Tokiu zasedal tudi II. medna- 
r°dni olimpijski komite.

V Rostocku sta se pomerili telovadni 
feprezentanci Vzhodne Nemčije in Polj

ske. Pri moških so bili Poljaki uspeš
nejši s 673.25:679.50 točke. Pri Ženskah pa 
so zmagale nemške tekmovalke. Med po
samezniki so bili najuspešnejši Nemec 
Nachtigall U4.65 ter Poljaka Jankotvlčz 
112.85 ln Grobosz 112.60.

Naslov romunske prvakinje v orodni 
telovadbi Je s skoraj 3 točkami pred
nosti osvojila Elena Teodorescu — Leu- 
stean. Pri moških je zmagal Kerekes.

Rezultati košarkarskega prvenstva Ita
lije — VIII. kolo: Simmenthal : Motomo- 
rini 64 : 62, Livorno : StelLa Azzurra 56 : 
54, Virtus : Cantu 4 : 66. Benelll : Ro
ma 62 : 48, Ignis (Varese)’: Pavia 59 :35, 
Stock : Santipasta (Gira) 61 : 39. Vrstni 
red: Virtus 16 Simmenthal 16, Ignis 13, 
Benelll 13, Santipasta 13, Cantu 13.

Amerikancl so pripravljeni Imeti leta 
1958 in 1959 dve srečanji z atletsko re
prezentanco Sovjetske zveze, če jim bo
do nudili ugodne finančne pogoje.

Avstralski sprinterki Matthews In 
Cuthberg sta odlično startali v novi se
zoni. Na tekmovanju v Sydneyu je prva 
tekla na 100 y 10.7, druga pa 10.9.

BROWN
še vedno prvak

31-letnl svetovni boksarski prvak lahke 
kategorije, Joe Brown (ZDA) je z zmago 
s tehničnim knock outom v 11. rundi 
nad Joeom Lopezom (ZDA) ohranil svoj 
'naslov. Na tem dvoboju, ki je bil v Chi
cagu, sta bila do prekinitve borbe oba 
boksarja po točkah precej izenačena.

Švedi v finalu
V Helsingborgu se je končalo polfi

nalno srečanje teniških reprezentanc 
Švedske ln Italije za pokal kralja Gu
stava. Švedi so slavUi prepričljivo zma
go s 4:1. Posamezni rezultati so bili na
slednji: Schmidt (Sv) : Sirola (It) 5:7, 
5:6, 6:3, 6:2, 6:2, Lundquist (Sv) : Piet- 
rangeli (It) 2:6, 6:3, 6:3, 6:2, Schmtdt- 
Lundquist : Sirola -Pletrangeli 6:3, 3:6, 
6:4, 8:6, Johannson (Sv) : Jacobini
(It) 6:4, 3:6, 6:2, 13:11, Pletrangeli (It) : 
Schmidt (Sv) 3:6, 8:10, 6:3, 6:4, 6:3.

V drugem polfinalnem srečanju v Oslu 
vodi po drugem dnevu Danska proti 
Norveški z 2:1.

V tekmovanju za Davisov pokal sta se
v Adelaidl v Avstraliji pomerila zmago
valec ameriške cone ZDA in zmagovalec 
azijske cone Filipini. Po drugem dnevu 
so v vodstvu ZDA s 3:0. Rezultati: Sei- 
xas (ZDA) : Deyro (Fil) 6:3, 6:2 6:2,
Flam (ZDA) : Deyro (Fil) 6:3, 6:2, 6:2, 
Seixas-Mulloy (ZDA) : Ampon-Deyro
(Fil) 6:1, 6:3, 6:2. ZDA so se s tem že 
kvalificirale za srečanje z zmagovalcem 
evropske cone, Belgijo.

Crvena zvezda : Manchester 
United

V Parizu so izžrebali pare za četrtfi
nale pokala evropskih nogometnih prva
kov. Naš prvak, Crvena zvezda, bo igra
la s prvakom Anglije Manchester Unlte- 
dom, ki Je v osmini finala izločil prvaka 
CSR Duklo s 3:0 in 0:1. Nadalje bodo v 
četrtfinalu še Igrali: Ayax (Amsterdam) : 
Vasas (Budimpešta), Real (Madrid) : Se
villa ali Aarhus in Borussia (Dortmund) 
ali CCA (Bukarešta) : Milan ali Glasgow. 
Vse te tekme morajo biti odigrane do 
28. februarja.

Nogometna prvenstva evropskih 
držav

Avstrija — XIII. kolo: Sportklub : Ra- 
pid 1:4, Sturm : GAK 1:1, Kapfenberg : 
Simmering 3:1, Krems : Austria 1:0, 
Vlenna : Admira 0:2, Wacker : FC' Wien 
2:2, 01ympia : WAC 0:3, vrstni red: 
Sportklub 21, Rapid 20, GAK 16, Vlenna 
16, Simmering 14.

Nemčija — južna liga — XVI. kolo: 
Mannheim : Regensburg 1:2, Aschaffen- 
burg : Elntracht 1:1, Bayern : Fiirth 4:0, 
Stuttgart : Schweinfurt 1:3, Augsburg : 
Offenbach 2:2, Frankfurt : Kickers 2:2, 
NUrnberg : Reutlingen 2:1, Karlsurhe : 
Mlinchen 4:2, vrstni red: Nurnberg 25, 
Elntracht 23, Karlsruhe 21, Schweinfurt 
20, Offenbach 19. V ostalih ligah je vrst
ni red najboljših naslednji: zahodna li
ga: Aachen 25, Schalke 24, Meiderich 20, 
Dortmund 19, Duisburg 19, Munster 19, 
Jugozahodna liga: Plrmasens 27, Kaiser- 
lautern 20, Mainz 19, Wormatia 18, Phd- 
nix 18 severna liga: Hamburg 22, Braun- 
schjveig 19, Bremerhaven 19, OsnabrUck 
18, Berlin: Spandau 17, Borussia 17, Vic- 
toria 16.

Anglija — XX. kolo: Arsenal : New- 
castle 2:3, Aston Vlila : Preston 2:2, 
Blackpool : Portsmouth 2:1, Bolton : 
Chelsea 3:3,’ Everton : Sheffield 1:1,
Leeds : Birmingham 1:1, Leicester :
West Bromwich 3:3, Luton : Nottingham 
3:1, Manchester U. : Tottenham 3:4,
Sunderland : Manchester C. 2:1, Wolver- 
hampton : Burnley 2:1, vrstni red: Wol- 
verhampton 31, West Bromwich 28, Pre
ston 25, Manchester U. 24. Luton 22.

Italija — XIII. kolo: Alessandria : Samp- 
doria 2:0, Genoa : Verona 4:1, Juventus : 
Atalanta 3:0, Lanerossi ; Internacionale 2:0, 
Lazio : Torino 1:1, Milan : Roma 1:1, Na
pol: : Bolo-gna 0:1 (strelec Piivatelli, vratar 
Bologne Santarelli je ubranil dva kazenska 
strela), Spal : Fiorentina 2:2, .Udinese : Pa-, 
dova 1:2. Vrsini red: Juventus 21, Fiorenti
na 18, Napol! 16, Roma 16, Padova. 16, Ales
sandria 15, Lanerossi 13, Verona 12, Bologna
12, Lazio 11, Spal 11, Udinese 11, Samp- 
doria 10, Internazionale 10, Torino 10, Mi
lan 9, Atalan-ta 8, Genoa 7.

Francija — XV. kolo: St. Etienne : 
Reims 0:0 Monaco : Lens 2:1, Lille 1 
Nimes 3:1,’ Nice : Lyon 2:2, Raclng : Se
ti an 4:2, Angers : Sochaux 5:1, Beziers : 
Toulouse 2:0, Marseille : Valenciennes 
1:1, Aleš : Metz 4:1, vrstni red: Reims 23, 
Lens 20 Monaco 20, Lyon 18.

Madžarska — X. kolo: Dorog : Szom- 
bat,hely v:2, Tatabanya : Pecs 3:1, Szeged 
: Komlo 1:0, Honved : Ferencvaros 2:0, 
MTK : Csepe 2:1, vrstni red: Tatabanya 
16, MTK 14, Szombathely 13 Ferencvkroa
13, Ujpest 12, Salgotarian 12, Honved 12^

Španija — XI. kolo: Osasuna : Granada
1:0, Saragossa : Sevilla 3:3, Espanol : 
Jaen 2:0, Celta : Barcelona 4:0, Atle- 
tico : Valencia 2:2 Valladolid : Real 0:1, 
Bilbao : Sociedad'2:2, Las Palmas ! Gi- 
jon 9:0, vrstni red: Real 16, Barcelona 
15, Atletico 15, Espanol 15.

Klaomca« © jBel/asfu

v sezoni
100 m prosto

1;09,s Varga (JS) 
l:09_8 Zeler (JD)
1r0,3 Mežnar (PZ)
1;10,6 Benkovič (MS)
1;U,9 Stapič (MS)
1;12,8 Camdžič (JH)
1:l*>0 Koncilja (T)
1:l4»4 Glavanič (MZ)
1:«.0 Reščič (JD)
1:15-6 Matij ar (JH) 
Povpreček: 1956 — 1:13,2 

1957 — 1:12.4

400 m prosto 
Zfeier (JD)

•35.4 Stapič (MS)
,_-44,8 Mežnar (PZ) 

Glavanič (MZ)
;47»0 Benkovič (MS)
•5°.6 Mardešič (MS)
:53,4 Franjičevič (S) 

g‘53>8 Novak (V)
'jj7,1 Camdžič (JH)
’ 2»4 Madjar (JH)
°vPreček: 1956 — 5:50,4 

1957 — 5:47,6

200 in prsno 
j;*®'0 Jeričevič (KPK)
., -4 Matekalo (PB)
.j08’4 Vij atov (PZ) 
j'10,0 Tominšek (L)
' 2.0 Stasenko (MS) 

l'?‘4 Glavinič (POSK)
3'43,5 Vučkovič (PB)
'‘3,8 Madjarev (PZ)
'I5’° Rentschke (ZK)

1957
1:15,7 Vukič (T) 
povpreček: 1956 — 3:10,3 

1957 — 3:10,4

100 m metuljček 
1:21,0 Koncilja (T)
1:22,4 Horvat (L)
1:24,6 Krajtmajer (POSK) 
1:26,2 Stasenko (MS)
1:26,4 Breskvar (C)
1:29,2 Verži (MZ)
1:29,4 Jeričevič (KPK) 
1:29,6 Roščlč (JD)
1:29,9 Vučkovič (PB)
1:31,5 Čebulj (PRad) 
povpreček: 1956 — 1:28,1 

1957 — 1:27,1

100 m hrbtno 
1:19 1 Stapič (MS)
1:21)4 Pilič (JS)
1:23,0 Varga (JS)
1:23,3 Djekič (JD)
1:24,6 Cipcl (JS)
1:24,7 Popovič (S)
1:25,4 Vukelič (PR)
1:25,5 Zeier (JD)
1:25,6 Bajkovič (JH)
1:25,6 Milojevič (S) 
povpreček: 1956 — 1:24 0 

1957 — 1:23,8

4 krat 100 m prosto 
4:46,6 reprezentanca FLRJ 
4:59,4 Mornar, Split 
5:01,2 Jug, Dubrovnik 
5:06,4 Jadran, Split 
5:09,0 Jadran Hercegnovl 
5:14,8 Velež, Mostar

Najbrž se le redke mednarodne nogo
metne tekme lahko primerjajo š »prija
teljsko« tekmo med Sev. Irsko ln Italijo, 
ki je bila v sredo v Belfastu. 60.000 gle
dalcev je z velikim negodovanjem spre
jelo obvestilo, da ne bo šlo zares za 
kvalifikacije svetovnega nogometnega 
prvenstva, ker ni bilo določenih sodni
kov. Obe moštvi sta vzeli to tekmo, ki 
Je bila na ta način seveda mnogo manj 
pomembna, vse preveč resno in tudi 
premalo odločen sodnik, Ires McMitchell, 
je pripomogel, da se je tekma Izrodila. 
Na trenutke sta obe moštvi pokazali zelo 
lep nogomet, toda kaj ko je takoj za 
tem kak grob prekršek zopet vse pokva
ril. Nekoliko več od Igre so Imeli do
mačini, ki bi morda zaslužili zmago 
kljub temu, da jim je sodnik krepko po
magal. To pa ni motilo Italijanov, da ni
so prišli dvakrat v vodstvo. V 24. minuti 
Je Ghiggia dosegel prvi gol, že 4 mi
nute kasneje pa so Irci po Cushu iz
enačili. Po odmoru Je igro ovirala tudi 
megla, proti koncu pa je postalo še 
dokaj temno. 51 minuta je prinesla Ita
lijanom zopet vodstvo, ki ga je dosegel 
Montuorl. Na izenačenje ponovno ni bi
lo treba čakati. Gol je padel v 70. mi
nuti, strelec pa je bil ponovno Cush. 
Proti koncu je bila igra vedno bolj gro
ba. Vsako minuto se je kak igralec va
ljal po tleh, do najhujšega incidenta pa 
je prišlo minuto pred koncem. ko je nek 
Irec napravil težji prekršek nad Itali
janskim vratarjem. Na igrišču je prišlo 
do splošnega pretepa in sodnik je Iz
ključil Italijana Chiappello. Cim Je bilo 
igre konec, so začeli na igrišče deževati 
najrazličnejši predmeti, toda gledalci se 
s tem niso zadovoljili ln so vdrli na 
igrišče ter poskušali napasti Italijane. 
Kljub intervenciji Irskih igralcev ln po
licije so Jo nekateri Italijani izkupili. 
Moštvi sta igrali v naslednjih postavah: 
Sev. Irska: Gregg, Keith, Mc Michaeli, 
D. Blanchflower, J. Blanchflovver, Pea- 
eock Bingham, Mc Ilroy, Mc Adams, 
Cush, Mc Parland, Italija: Bugatti, Cor- 
radi, Cervato, Chiappella, Ferrario, Se
galo, Ghiggia, Schiaffino, Bean, Gratton 
Montuorl.

Komentarji tako irskega kot italijan
skega tiska ostro obsojajo Izgrede, ven
dar eni kot drugi valijo krivdo pred
vsem na nasprotno stran. Kot kaže, so 
najbolj objektivni Angleži, ki z več 
strani celo zahtevajo, da ponovne tek
me, ki bo morala biti še decembra v 
Belfastu, po tej sramoti vsekakor ne bi 
smeli dovoliti igrati v Istem kraju. Pred
lagajo, da naj bi bila tekma na nev.tral-

Ispiet v podzvezah zaključen

nem Igrišču v Angliji. Končno besedo 
bo seveda imela Mednarodna nogometna 
zveza.

Nogometna zveza Urugvaja je sporo
čila, da ne namerava sodelovati v kvali
fikacijskem tekmovanju z Izraelom za 
določitev 16. finalista Svetovnega nogo
metnega prvenstva. Ze prej je podobno 
odločitev sprejela Belgija.

Srečanje med teniškima ekipama ZDA in 
Filipinov v Adelaidi se je končalo z zmago 
Ameriikancev s 5:0. Scixsas je premagal 
Deyroja s 6:2, 6:4 in 6:3; Flam pa Ampona 
s 6:3, 6:2 in 6:4.

Jugoslovanskega tekača na srednje in 
dolge proge Velišo Mugošo in trenerja Dra
gana Petroviča so pozvali na daljše gosto
vanje v ZDA. Mugoša bo od srede januarja 
do konca marca nastopil na nekaj tekmo
vanjih v dvoranah, Petrovič pa bo prouče
val način treninga v ZDA. Naš znani mara
tonec Franjo Mihalič ne bo nastopil na ma
ratonu v Bostonu, pač pa bo po vsej ver
jetnosti zastopal Jugoslavijo na Silvestrovem 
teku v Sao Paolu.

V izločilni borbi za. svetovno boksarsko 
prvenstvo v welter kategoriji je v Cleve
landu Kubanec Logart premagal po točkah 
Mehikanca Ortego.

V zadnji tekmi svoje turneje po Kanadi 
so ruski hokejiski v Ottawi premagali z 10:0 
domače moštvo Hull juniors.

Katastrofa
Ljubljane
Scointolli : Ljubljana 14:4

S tekmo proti moštvu Scoiatolli so za
čeli hokejisti svojo turnejo v Italiji. Mo
štvo iz Bolzana je bilo za trenutno for
mo ljubljanskih hokejistov vsekakor pre
močno, saj je visoko zmagalo s 14:4 (4:3, 
6:1, 4:0). Kot vidimo. so se spočetka 
Ljubljančani uspešno upirali, potem pa 
jim je povsem zmanjkalo kondicije. Vse 
4. gole za Ljubljano je dosegel Prosenc. 
Za Ljubljano so Igrali Babnik, Radin, 
Osredki, Aljančič, Pavletič, Boškovič. 
Čuček, Prosenc, Zupančič, Janežič, Vol- 
kar Vadnal in Blažič.

Med 3931 udeleženci »Boletovega« na
gradnega natečaja št. 11 imajo po II 
pravilnih rešitev: Sveč Ladislav —
Ljubljana Titova 13 B. V., Lipicer Teo
dor — Jesenice, Gosposvetska 31 in Sto
janovič Rado — Ljubljana, Trnovski pri
stan 12. Vsak prejme po 6.666 din.

Prejšnjo nedeljo so bila zaključena 
tekmovanja v vseh nogometnih podzve
zah, tako v mariborski, celjski ln pri
morski. Tokrat objavljamo pregled sta
nja v posameznih podzvezah ob zaključ
ku jesenskega dela tekmovanj.

CELJSKA NOGOMETNA PODZVEZA

Deseterice sestavil Mitja Prešern

5:15,0 Mladost, Zagreb 
5:15,8 Primorje, Reka 
5:27,0 Triglav, Kranj 
5:29,0 Mornar II., Split

4 krat 10» m mešano

5:30,5 reprezentanca FLRJ 
5:35,4 Mornar, Split 
5:38,6 Jug, Dubrovnik 
5:41,6 POSK, Split 
5:45 2 Triglav, Kranj 
5:47,0 Partizan, Beograd 
5:47,1 Sever, Beograd 
5:48,2 Primorje, Reka 
5:49,9 Jadran, Split 
5:53,6 Mladost_ Zagreb

Kratice pomenijo:

C — Celuloza, Krško 
JD — Jug, Dubrovnik 
JH — Jadran, Hercegnovl 
JS — Jadran, Split 
KPK — Korčulanski plivač- 

ki klub
L — ZPK Ljubljana 
MS — Mornar, Split 
MZ — Mornar, Zagreb 
PB — Partizan, Beograd 
POSK — Pomorski omladin- 

skl športni klub 
PR — Primorje. Reka 
PRad — Prešeren, Radov

ljica
PZ — Proleter, Zrenjanln 
S — Sever, Beograd 
T — Triglav, Kranj 
V — Velež, Mostar 
ZK — Železničar, Karlovac

1. Brežice
2. Sloga
3. Bratstvo, Hr.
4. Proletarec
5. Rudar, Hr.
6. Svoboda
7. Rudar, Vel.
8: Olimp
9. Celje

10. Usnjar
11. Kovinar
12. Bratstvo, Rog.

11 10 0 1
6 2 3 
6 13 
4 4 2 
4 2 4 
4 2 4 
3 2 4 
3 2 5 
3 1 4 
3 15
1 4 6
2 16

40:15 20 
25:24 14 
19:11 13 
26:14 12 
21:22 10 
21:23 10 
17:17 
15:22 
23:22 
18:27 
14:33 
18:27

MARIBORSKA NOGOMETNA 
PODZVEZA — I. RAZRED

Kovinar 
Nafta 
Sobota 
Branik B 
Maribor B 
Fužinar Ravne 
Pohorje) Ruše 
Rakičan

7551 19:7 11 
7 5 11 21:11 11 
7 5 0 2 40:7 10
7 4 0 3 22:18 
7 2 14 12:20 
7 2 0 5 14:25 
7 2 0 5 14:28 
7 115 4:30

Vrstni red v II. razredu je naslednji: 
»PairtizanS — Rače 9 točk, Kovinar B 8, 
Korotan-Prevalje 7, Kovinar-Muta 4, 
Metalurgija — Slovenska Bistrica 2 »Par
tizan« — Poljčane 0 točk.

PRIMORSKA NOGOMETNA 
PODZVEZA

1. Koper 7 5 1 1 26:9 11
2. Postojna 7 5 0 2 34:8 10
3. Tabor 7 4 1 2 20:15 9
4. Branik 7 4 0 3 16:21 8
5. Primorje 7 3 1 3 18:12 7
6. Anhovo 7 3 1 3 16:20 7
7. Adria 7 2 0 5 19:31 4
8. Sidro 7 0 0 7 11:44 0

CELJE : OLIMP 2:0 (1:0)

V ponovljeni nogometni prvenstveni 
podzveznl tekmi je tokrat v celjskem 
derbyju zmagalo fnoštvo Celja, čeprav s 
tesnim rezultatom, toda popolnoma za
služeno. Jug

Krim : Sobota 3:1 (1:0)
Ljubljana, 8. dec. — Krim je, kot vsi 

drugi klubi v ljubljansko-primorski ligi, že 
zaključil prvenstveno sezono. Zato je danes 
povabil na prijateljsko srečanje moštvo So
bote in jo, po sicer enakovredni igri, pre
magal z dokaj tesnim rezultatom. Precej 
številni gledalci so bili z igro zadovoljni, 
saj je pokazal Krim zadovoljivo tehnično 
znanje, igralci Sobote pa dosti požrtvoval
nosti in borbenosti. V moštvu Sobote so na
stopili sami mladi igralci, ki so se gledal
cem tako prikupili, da so jim med tekmo 
večkrat dali zasluženo priznanje. Kaže, da 
se bo to moštvo lahko ob primerni stro
kovni pomoči dobro vigralo in bo lahko do
segalo zadovoljive uspehe.

BETOM najboljši
Pred kratkim je bilo na dvosteznem 

kegljišču Betona v Celju okrajno prven
stvo v kegljanju. Zmagali so kegljači 
Betona (4966 kegljev) pred Kladivarjem 
in Olimpom (4704), Kovinotehno (4504), 
»Vrelcem« lz Rog. Slatine (4497), Kovi
narjem (4463) itd.

II. GIMNAZIJA NAJBOLJŠA

Celje, 8. dec. — Na turnirju celjskih 
srednjih šo-1 v malem rokometu Je zma
gala ekipa II. gimnazije pred učitelji
ščem, I. gimnazijo in Ekonomsko sred
njo šolo. Rezultati: II. gimn.: I. gimna
zija 17:9 (7:4), Učiteljišče: ESS 14:8
(4:7), I. gimn.: ESS 18:12 (6:6), II. gimn.: 
učit. 25:18 (13:6). Najboljši Igralci so bili: 
Levstik Cepina, Ratej in Milinovič.

Vrstni red med mladinci je naslednji 
— I. skupina: Koper 8 točk, Tabor 7, 
Primorje 6, Anhovo 5, Branik 3, Postoj
na 1 točka; II. skupina: N. Gorica 3_ 
Izola 3, Rudar 0 točk.

Poravnajte
naročnino?

1. Hajduk : Crvena zvezda 2
2. BS K : Spartak 1
3. Velež : Split 1
4. Budučnost : Zagreb X
5. Dinamo : Zeljezničar 1
6. Vojvodina : Radnlčki X
7. Partizan : Vardar 2
8. Odred : Ljubljana 1
9. Branik : Uljanik 1

10. Rijeka : Šibenik 1
11. Tekstilac : Jadran 1
12. Elektrostroj : Trešnjevka 1

TEČAJ ZA SMUČARJE — TEKAČE

V zvezi s pripravami smučarjev — bo 
od 10. do 20. decembra tečaj smučarjev 
— tekačev na Ribniški koči na Pohorju. 
Tečaj bo zvezni In republiški. Zveznega 
tečaja se morajo -udeležiti naslednji čla
ni: Hlebanja Zdravko, Pavčič Janez,
Pavčič Cveto, Kordež Gašper Rcbač 
Stefan, Brezovšek Viktor, Oblak Franc, 
Preželj Anton, Žibert Mirko, Bolf Dra
gan, Sirač Pinjo članice: Rekar Mara, 
Belaj Amalija, Vodelnič Blaženka, Blrko 
Nada, Ropret Albina, Cindrič Milena, 
mladinci: Juhart Jože Pogačnik Bogdan 
Kecerin Josip, Repe Andrej, Kobentar 
Janko, Rovšnlk Lado, Ambrožič Rajko, 
Sobol Rudi, Rački Jurij, Jazvič Fikret,-

Republiškega tečaja se morajo udele
žiti naslednji člani: Jeršič Matjaž, Se
ljak Roman, Pazler Vinko, Ovsenjak Jo
že, Kuljat Valentin, Svet Bogdan, Veric 
Emil, Podobnik Jože, mladinci: Naglič 
Franc, Kersnik Vilko, mladinke: Kristan 
Jožica, Karničar Lojzka.

Odhod tekmovalcev lz Gorenjske ln 
Ljubljane bo v torek ob 9.05 iz Ljublja
ne do Maribora. Tekmovalci iz Gorenj
ske bodo potovali z objavo do Ljubljane 
pod vodstvom Pogačnika^ naprej pa z 
objavo pod vodstvom Pavčiča Janeza. 
Tečaj bo vodil trener Knific s pomočjo 
Pogačnika In Žemve.

Prosimo vse ustanove in podjetja, da 
navedenim tekmovalcem odobrijo do
pust , ker je tečaj kot predpriprava za 
mednarodno tekmovanje obvezen. Pozi
vamo vse tekmovalce, da se tečaja za
nesljivo udeleže.

Smučarska zveza Slovenije
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Plenum rokometne zveze Slovenije

Pfimcmjkiije stroko¥njnkn¥
v

Šport na televiziji
Ljubljana, 8. dec. Današnji ple

narni Rokometne zveze je Izvršni 
odbo-r sklical zato, iker je tekmoval
na sezona za nami, pred -nami pa 
vse polno problemov, ki jih bo tre
ba na skupščinah posameznih podr 
izvez temeljito predelali.

Poročila predsednikov pod z vez so 
nam pokazala, da je rokomet še 
vedno tista športna panoga, ki ji je 
itreba zaradi koristi, ki jo nudi mla
demu človeku, vsestransko prisko
čiti (na pomoč. Oglašali so se posa
mezni zastopniki podzvez, ikj jih 
imamo trenutno sedem po številu 
im ki so v glavnem razložili vsi 'iste 
težave: ni strokovnjakov —- trener
jev, niti delavcev, ki bi hoteli po
magati našim osnovnim organizaci
jam. Pohvaliti moramo dejavnost 
mariborske im ljubljanske podzveze, 
saj sta v pretekli sezoni mnogo sto
rili za n-adalnjo popularizacijo ro
kometa v svojem območju. Toda, 
tudi ti ipodizvezi se borita še vedno 
z osnovnimi problemi kot po vseh 
ostalih klubih in društvih, kjer ni
majo osnovnih sredstev za afirma
cijo rokometnega športa. Gre nam- 
je iz njih čutiti klubaštvo. Frav je 
povedal delegat Rokometne zveze 
Jugoslavije, ko je rekel, da je tre
ba tisku pomagati s pravilnimi in 
poštenimi nasveti, saj je športni 
tisk' danes precej storil za popula
rizacijo rokometa po naši državi, 
reč za pomanjkanje igrišč, trener
jev. vaditeljev im sodnikov. Vse to 
odločno primanjkuje in v tej smeri 
bo morala Rokometna zveza skup
no s podizvezami storiti mnogo več, 
če bo hotela, da bo prišla tudi 'ro
kometna igra enkrat do pravega iz
raza. Slišali . smo, da danes sestav

ljajo kader funkcionarjev po klu
bih, društvih in p od z veza h bivši 
»odsluženi« igralci, kar seveda mo
ra zavirati pravilen 'razvoj rokome
ta. Na dlani je, da takšni ljudje, ki 
delajo in igrajo po klubih, tudi v 
podzveziah skušajo na kakršenkoli 
način spraviti vso dejavnost na tir 
njihovih želja. V prihodnosti se bo
mo pač morali potruditi poiskati no
ve ljudi, ki ne bodo imeli nikakrš
nih zahtev i;n nagnjenj do posamez
nih društev. Obsta jata trenerska in 
sodniška organizacija, ki delujeta

Toda do danes obe organizaciji še 
nista na trdnih temeljih, na terenu 
primanjkuje tako vaditeljev kot 
sodnikov. Zato bo treba v prihodnji 
sezoni posvetiti temu p robi emu vso 
pozornost,

Precej je bilo tudi govora o tisku. 
Nekateri delegati so bili mnenja, 
da ima tisk mačehovski odnos do te 
športne panoge. Takšno kritiko mo
re naš športni tisk sprejeti samo ta
krat, če je dobronamerna in če de
jansko skuša razčistiti dvomljive 
pojme. Očitkov tjavdan ne moremo

okviru rokometne organizacije.sprejeti, zlaisti pa še takšnih ne, če

Zvezna nogometna liga

Vse dnt prihodnjega tedna bomo imeli 
v okviru televizijskih oddaj tudi pester 
športni program. O tem programu je 
precej obširno poročalo naše dnevno ča
sopisje, reči moramo samo to, da je šport 
v sliki in besedi. najboljša propaganda 
naše telesnovzgojne dejavnosti. Ves spo
red je skrbno pripravljen, tako da bomo 
imeli vsak dan najnovejše zanimivosti iz 
špoVta v sliki in besedi. Prav bi bilo, da 
naša športna javnost tej oddaji pozorno 
prisluhne, saj bo marsikaj aktualnega 
in zanimivega. Zaenkrat vam lahko po
sredujemo program samo za ponedeljek, 
medtem ko bo dnevno časopisje poročalo 
o sporedu športnih televizijskih oddaj za 
vsak dan posebej.

Ponedeljek 9. XII.: 22.05 športna poro-

Jesenski jpmak Radnički
C. zvezda : Beograd 1:0 (1:0)

Beograd, 8. dec. — Včeraj je Gr ven a 
zvezda po veliki sreči premagala svojega 
krajevnega rivala Beograd z enim golom 
razlike. Gol je dosegla v 43. mimuti po Ta
siču iz II m, ki pa je bila prestrogo do
sojena. Tekma je bila ves čas zelo nezani
miva, napadalci Zvezde, zlasti Kostič, pa so 
večkrat zgrešili pred vrati svojega nasprot
nika. Igra je prešla celo v grobost. V zad
njih miinutah pa so igralci Beograda stalno 
napadali obrambni prostor - Crvene zvezde. 
Kljub temu niso uspeli, da bi rezultat iz
enačili. Pri Crveni zvezdi sta bila dobra 
Popovič in Spajič, pri Beogradu pa Marič 
in Ši jako vic.

Željezničar : Vojvodina 5:0 (0:0)
Sarajevo, 8. dec. — Na igrišču, pokri- 

snegom, ki je precej oviral igro, se

Še en poraz L|uMjjnne
Ljubljana, 8. dec. — Včeraj so se vrnili 

s petdnevne turneje po Italiji hokejisti Ljub
ljane, ki so nastopili na umetnem drsališču 
v Bolzanu in še proti sosednemu moštvu 
Ortisei. Na drugem mestu poročamo o prvi 
tekmi med Ljubljano in OZO Scoiatoli, kjer 
so Ljubljančani klonili s 14:4. V tem moštvu 
je igralo tudi nekaj Škotov, profesionalnih 
hokejistov, ki so s svojo izkušenostjo znali 
v zadnji tretjini pritisniti Ljubljano k po
polni predaji.

Drugo tekmo je Ljubljana odigrala proti 
moštvu Ortisei. Tudi tokrat so Ljubljančani 
klonili z rezultatom 9:2 (2:1, 2:0, 5:1) ven
dar so bili nekoliko boljši in očividno jim 
je prva tekma v Bolzanu precej koristila. 
Moštvo Ortisei ni bilo znatno boljše, kot

pove rezultat, vendar zaradi nezadostnega 
treninga je Ljubljani pošla sapa in v odlo
čilnih trenutkih so tudi Ljubljančani pre
jeli gole. Gola za Ljubljano sta dosegla 
Janežič' in Čuček.

Na splošno moremo reči, da je ta tur
neja Ljubljane precej koristila. Res je, da 
moštvo nima tako dobre obrambe kot prejš
njo zimo, zalo pa moramo pohvaliti pomla
ditev celotne ekipe, kar bo ljubljanskim 
hokejistom v bodočnosti samo koristilo.

Ljubljana ima pred seboj vrsto pomemb
nih nastopov, vprašanje pa je, če bo odbor 
znal skozi vso sezono voditi svoje moštvo 
tako načrtno, kot vodijo jeseniški odborniki 
svojo ekipo.

je razvila zelo borbena in živahna igra med 
domačiini in gosti iz Novega Sada. Tekma 
se je zaključila s presenetljivo visoko zmago 
Železničarja, le-ta pa je zmago zaslužil, 
kajti njegovi igralci so bili v prvem in 
drugem polčasu bolj borbeni in prodorni kot 
pa igralci Vojvodine. Prvi gol je bil dose
žen šele v 55. minuti po streljani enajst
metrovki, ki jo je uspešno izvedel Kranjc. 
Kasneje so igralci Vojvodine prevzeli pobudo 
in imeli precej priložnosti za izenačenje. 
Toda Pašič je po tem, ko je preigral ne
koliko obrambnih igralcev Vojvodine, v 74. 
min. dosegel drugi gol, v 77. min. pa je 
Matič dosegel končni rezultat s tretjim go
lom. Pri Železničarju so bili najboljši Jusuf- 
begovič, Pašič, Kranjc in Žigante, pri Voj
vodini pa Boškav in Krstič II. Gledalcev je 
bilo okrog 12.000, vreme pa zelo hladno.

Radnlčki : Partizan 4:0 (2:0)
Beograd, 8. dec. — Za današnje sreča

nje med najresnejšima kandidatoma za na
slov jesenskega prvaka, je vladalo izredno 
veliko zanimanje. Številni gledalci, ki so =e 
zbrali na stadionu JLA, pa vendarle niso 
pričakovali tako učinkovite zmage Radnič- 
kega in so morda bolj računali na neod
ločen rezultat. Veliko zaslugo za učinkovito 
zmago ima državni reprezentant Pctakovič, 
ki je dosegel v 8., 16. in 70. min. tri gole, 
četrtega pa je dosegel Rade Ognjaniič. Tek
mo je zadovoljivo vodil slovenski sodnik 
Gvardjančič, ki je celo izključil igralca

Partizana Mila Radinoviča v 58. min. zaradi 
prekrška nad Perlinčeviičem, ko ta hi imel 
žoge. Radnički je tako v predzadnjem kolu 
že zasluženo osvojil naslov jesenskega prva
ka v zvezni ligi in je z današnjo tekmo 
dokazal, da je trenutno najboljši v državi. 
Srečanje je bilo zelo živahno in razburljivo, 
po mnenju strokovnjakom med najlepšimi, 
ki so bila v zadnjem času v Beogradu. Na
padalci Radničkcga so pokazali vse svoje 
realizatorske sposobnosti in so si tako vi
soko zmago zasluženo priborili. Po dveh 
doseženih golili je bil Partizan skoraj raz- 
bjta vojska, tudi menjave v moštvu niso 
pomagale, da bi kakorkoli zmanjšali raz
liko. Če pa bi bili napadalci Radničkega 
bolj natančni pri streljanju, bi bil rezultat 
lahko Še precej višji.

Split : Vardar 4:0 (3:0)
Split, 8. dec. — Na domačem igrišču se 

je danes srečala. pnajstorica Splita z Vardar
jem, okrog 6000 gledalcev pa je spremljalo 
dokaj zanimivo igro. Igralci Splita so po
kazali doslej najboljšo igro, od kar so v 
zvezni nogometni ligi iin zato so zasluženo 
premagali moštvo iz Skoplja. Že v prvem 
delu igre so prepričljivo vodili s 5:0, če
prav so se gostje predstavili kot vigrano 
moštvo s precejšnjo mero borbenosti. Kljub 
temu pa jim ni uspelo, da bi se zopersta
vili domači enajsterici, ki ji je danes vse 
šlo kot »po olju«. Razen štirih doseženih 
golov so domači naredili nekaj nevarnih

čila, razgovor ob koncu jesenskega dela 
conske nogometne lige (sodelujejo pred
stavniki Branika, Ljubljane in Odreda).

Mladost : Kamnik 0:1 (0:0)
Kranj, 8. dec. — Danes so kamniški no

gometaši prvič nastopili v Stražišču. Dosegli 
pa so tudi uspeh. Po nezanimivi igri in po 
krivdi domače obrambe so premagali moštvo 
Mladosti z 1:0. J

V povratni tekmi osmine finala pokala 
evropskih nogometnih prvakov je danes v 
Bukarešti domači CCA premagal Borussio 
iz Dortmunda s 3:1 (3:1). Ker se je prva 
tekma končala z zmago Nemcev s 4:2, bodo 
morali odigrati še tretjo odločilno tekmo.

akcij, ki pa niso bile uspešno zaključene. 
Tudi gostje so imeli nekaj priložnosti za 
dosego gola, toda vratar Splita Franulovič 
je bil vselej na mestu. Zanimivo je, da je 
Vardar prožil ves čas odprto igro, šele po 
četrtem golu je popustil in takrat ga je 
Split povsem pregazil.

Zagreb : Dinamo 1:5 (1:2) 

Spartak : Budučnost 0:2 (0:1)

Velež : Hajduk 3:0 (2:0)
Radnički 12 8 2 2 34:14 18
Partvzan 12 6 3 3 22:18 15
Dinamo 12 7 i 4 22:20 15
Hajduk 12 6 i 5 23:17 13
C. zvezda 12 4 5 3 17:17 13
Vardar 12 5 3 4 13:17 13
Željezničar 12 3 1 6 25:25 11
Spartak 12 3 1 b 17:18 11
Vojvodina 12 4 2 6 17:20 10
Split 12 5 0 7 15:18 10
Zagreb 12 3 4 5 15:20 10
Beograd 12 3 4 5 14:19 10
Budučnost 12 3 4" 3 11:17 10
Velež 12 4 1 7 17:12 9

Mladi uspešni

Državno prvenstvo I. razreda v sabljanju

Spet v vodstvu Slovenci

Od množičnosti do kvalitete
Celje, 8. dec. — Takšna je bila želja 

celjskih smučarjev na današnji skupščini 
celjske podzveze. V tej podzvezi je 
vključenih 1234 članov ki. pa niso mogli 
doseči zaželene razvojne stopnje, ker jih 
je pri tem ovirala slaba zima, pa tudi 
materialnih sredstev ni bilo toliko kot 
bi jih potrebovali. Ko so govorili o kva
litetnem smučanju, so delegati ugotovili, 
da danes na primer Uršič in Cetina ni
mata pravih naslednikov, oba pa sta že 
dosegla mednarodno raven. Na drugi 
strani pa moramo pohvaliti veliko za
nimanje mladine za smučarski tek. 
Skupščina je sprejela naslednje smer
nice: tudi v bodočnosti je treba posve
titi pozornost množičnosti in seveda 
kvalitetnemu smučanju. Misliti je treba 
na gradnjo novih skakalnic, saj so vsi 
mladi skakalci brez pravega vodstva, pa 
tudi skakalnic primanjkuje. Treba bo 
misliti na razširitev stalnih smučarskih 
šol skrbeti za razvoj sankanja, utrditi 
vadbo smučarjev skozi vse leto in za
ostriti borbo pri nabiranju materialnih 
sredstev. Ce bodo to dosegli, potem so 
celjski smučanji dosegli svoj smoter. 
Novemu sedemčlanskemu odboru nače- 
ljuje tov. Lužnik France. Jug

*
Celje, 8. dec. — Za Športni dan mla

dine učiteljišča je bila v Celju gosta me

gla. Mladinci in mladinke so morali 
preteči progo od 6 do 13 km, vmes pa 
opraviti do 20 nalog, kot streljanje, ri
sanje objektov, merjenje razdalj Itd. Na 
startu je bilo okoli 400 mladincev in mla
dink, v skupinah od 3 do 7 tekmovalcev. 
Na cilj so prispeli vsi s prav dobro 
opravljeno nalogo. Od možnih 100 točk 
so bili pri mladincih najboljši: IVa—II. 
skupina 85 točk, Ila—II. skupina 85 točk, 
IVa—I. skupina 84.5 točk^ pri mladinkah 
pa je bil naslednji vrstni red: Va—I. 
skupina 88 točk, Va—II. skupina 84, 
IVa—I. skupina 82 točk. Jug

Ljubljana, 8. dec. — Včeraj in danes je 
bilo v telovadnici I. državne gimnazije dr
žavno prvenstvo I. razreda v floretu za moške 
in ženske. To je bilo že četrto prvenstvo po 
vrsti in kaže, da Slovenci še vedno p rev la 
d ujejo v tem razredu. Na vseh štirih pr ven 
stvih so bili doslej uspešni naši tekmovale 
Da bi se tekmovanje preveč ne zavleklo 
so tekmovalci nastopili le v floretu. Po ude 
ležbi tekmovanje sicer ni bilo najboljše, saj 
je precej klubov v- zadnjem trenutku o d po 
vedalo sodelovanje. Najbrž so po sredi te
žave z denarjem. Tudi od slovenskih klubov 
se prvenstva nista udeležila Kladivar in 
Nova Gorica.

Kot rečeno, so se Slovenci tudi tokrat 
dobro odrezali. S tem so naši tekmovalci 
dokazali, da tudi v društvu najboljših ne
kaj pomenijo. Ce velja, da so Slovenci v 
tej disciplini napredovali, moramo reči, za 
tekmovalce iz Zagreba, da nazadujejo. Tam 
so namreč starejši tekmovalci prenehali z

delovanjem, mlajši, ki so pridni, pa še ni
majo dovolj izkušenj.

Pri moških je nastopilo 26 tekmovalcev 
in se jih je po predtekmovanjih 8 uvrstilo 
v finale. Od presenečenj moramo predvsem 
omeniti člana »Partizana« Tabor, Vugo, ki 
je šele v baragu 'z Zagrebčanom Jambro
šičem v polfinalu izpadel. Tudi za prvo 
mesto v finalu je bil potreben barage, v 
katerem je Mezgolits premagal Krajcingerja 
iz Zagreba s 5:2 in s tem dokazal, da je 
prvo mesto zaslužil.

Vrstni red: 1. Mezgolits[ (O) 6 zmag,
2. Krajcinger (M!) 6, 3. Zajc (O) 5, 4. Stegu 
(O) 5, 5. Peruško (Jed., Zag) 3, 6. Lubej 
(Br), 7. Jambrošič Jed., Z ag) 1, 8. Gene 
(Jed., Zag) 0.

Žensk je nastopilo 13 in se jih je po 
predtekmovanjih 8 uvrstilo v finale. Vrstni 
red pa je naslednji: 1. Drofenik (Br) ?
zmag, 2. Beloglavec (Br) 6, 3. Kranjec (Br)

Zagreb, 3. dec. — Včeraj se je pričelo 
v Zagrebu XII. državno prvenstvo Jugo
slavije j namiznem tenisu za posamez
nike. Na tekmovanju nastopa 160 tekmo
valcev in tekmovalk iz 33 klubov. Razen 
Črne gore sp zastopane vse republike. 
Tekmovanje bo končano jutri.

Po rezultatih ki smo jih ob času po
ročanja prejeli' je pri moških A dosegel 
najboljši uspeh Ljubljančan Tomažič, ki 
se je z zmago nad Franjičem 3:2 uvrstil 
v nadalnje tekmovanje. Tomažič Je tudi 
edini Slovenec, ki še nastopa v tej 
skupini. Pri moških B so razen Podob
nika ii Miklavca, ki sta se uvrstila v Če
trtfinale, izpadli vsi naši tekmovalci. 
Precej je dosegel Teran, ki se je pri 
mladičih uvrstil v polfinale.

Kot vedno, pa so tudi tokrat naši naj
mlajši tekmovalci in tekmovalke dose
gli največ. Tako se bo ori mladinkah 
Vaučeva iz Raven v finalu pomerila z 
Milerjevo iz Subotice. Finale pri pio
nirjih je že končano. Ljubljančan Grintal 
(Ilirija) je izgubil proti Zupančiču (Gra- 
fičar) 0:2. Pri pionirkah se bosta r fina
lu srečali Petračeva (Fužinar) in Nikoli- 
čeva (Grafičar).

Tudi tekmovanje pionirk v dvoje je že 
končano. Dvojica iz Raven Petrač—Vau- 
če je v finalu premagala dvojico iz Kra
nja Lampret—Knap 2:0.

Zbor sodnikov Smučarske zveze Slovenije

Sodnikov nikoli dovolj
Ljubljana, 8. dec. Danes 

zbrali v prostorih Športne 
Slovenije številni smučarski 
ki z namenom, da pred

so se 
zveze 

sod.ni-
mamenom, da pred sezono 

pregledajo svoje vrste in ugotovijo, 
s kakšnimi problemi se bodo pač 
morali seznaniti v novi smučarski 
sezoni. Predsednik zbora tov. Gni
dovec je na kratko orisal delo 
smučarskega sodnika in poudaril,

V Ljubljani 3 neregularni goli
(Nadaljevanje s 1. strani) 

tudi ta priložnost v nič, Mejna sod
nika sta glavnemu sodniku že na
kazovala, da poteka zadnja minuta 
igre, ko je bila — kot preje ome
njeno — za eno minuto podaljšana, 
v tem pa so gostje izvedli nevaren 
napad. Pogledali smo na uro. Bila 
je 92. minuta in tedaj so Zagrebča
ni dosegli svoj zmagoviti gol. Tako 
j.e bil tudi ta tretji gol pravzaprav 
neregularen, saj je bil dosežen po 
zaključku igre in zato je Ljubljana 
vložila protest. Kako bo rešen, je 
še vprašanje, toda to srečanje nam 
ibo prav zaradi vseh teh omenjenih 
dogodkov ostalo v slabem spominu.

Bodimo objektivni iin povejmo še 
itole: Metalne je bil danes vsekakor 
boljše moštvo iin je, ne glede na 
neregularno dosežene gole, zaslužil 
zmago. Enajsterica je bila zelo trd.

na v obrambi, njen napad hiter in 
nevaren, krilska" vrsta pa je solid
no povezovala obrambo z napadom. 
Pri Ljubljani je bil tokrat napad 
v akcijah sicer dober, toda ni znal 
izkoristiti priložnosti za dosego go
lov, da bi si tako priboril dve dra
goceni točki. V k rilski vrsti sta nam 
zelo ugajala' Bogataj in Pirc, obram
ba je nekoliko šepala, čeprav je bil 
vratar Zupančič tokrat boljši kot 
minulo nedeljo. Tako sta šli dve 
točki v nič in morda si bo Ljub
ljana priborili ta izkupiček le še 
za zeleno mizo. Tod to je še odprto 
vprašanje... T. B.

Orient : Rijeka 0:2 (0:1) 
Uljanik : Segesta 1:4 

Jadran : Elektrostroj 1:1 
Šibenik : Tekstilac 3:0

da jih imamo v naših vrstah lepo 
število, vendar še vedno premalo, 
da bi lahko zadostili številnim zah
tevam na terenu. Člani tega zbora 
so se pogovorili o spremembah tek
movalnega pravilnika, o čemer so 
govorili na letošnjem FUS kongre
su v Dubrovniku. Sodniki odslej ne 
bodo mogli avtomatično napredova
ti, ampak bodo morali polagati iz
pite, s čemer bomo dosegli večjo 
sposobnost vsakega posameznika. 
Sodniki bodo imeli tudi svoj pro
gram, ko se bodo pr previjali za 
strokovne izpite. Naše smučan je in 
kljub vsem vendarle toliko kvalU 
te to o. da zahtevajo prireditve zares 
dobrih sodnikov. V bodoče bo mo
rala sodniška organizaci ja, odrejati 
sodnike potrjenih tako. da ne bodo 
preveč prizadete klubske blagajne. 
S tem mislimo 'reči, da naj sodijo 
tekme sodniki na območjih, kjer ži
vijo. Novemu odboru predseduje 
znova tov. Gnidovec, kateremu bo
do pomagali še nekateri drugi 
krušene j ši tovariši.

HOKEJ NA LEDU
Jesenice B : KAC 4:0

(2:0, 2:0, 0:0)

BOKS
Branik : Jesenice 12:4

Tuli v komisijah so se uveljavila 
napredna načela

iz-

(Nadaljevanje z 2. straiv) 
telovadnici ter smučanje in sanka
nje. Seveda pa so vsi delegati tudi 
poudarjali, da je izvor večini težav 
v pomanjkanju sposobnih in stro
kovno dobro podkovanih pj-ednja- 
kov. Vsekakor je to eden najbolj 
perečih problemov in se ho morala 
celotna organizacija z njim teme
ljito spopasti, kajti če ne bo dovolj 
vodnikov, si je težko zamišljati po
spešen razmah partizanske organi
zacije v širino.

V gos pod a rsko- fin an čn i komisiji 
so delegati ugotovili, da materialno 
stanje organizacij na terenu ni 
ravno rožnato, saj bi samo za 
adaptacije domov potrebovali vsaj 
600 milijonov. Partizanska organi
zacija mora pomagati šolam in se 
neprestano boriti, da v bodočnosti 
ne bomo več gradili šol brez telo
vadnic. Seveda na nam izhodišče za 
delo ne sme biti idealno opremlje
na telovadnica, marveč trenutno 
stanje in pogoji na terenu, katerim 
je treba prilagoditi delo. Dolžnost 
vseh forumov, zlasti občin, pa tudi 
višjih organov, pa je, da društvom 
postopoma pomagajo na višjo stop
njo iin do boljšega maenialnega sta
nja. Glede denarnih fondov pa so 
navzoči menili, da so ponekod da
nes že kar primerni (zlasti izdatno 
ponekod podpirajo telesno vzgojo

delovni kolektivi), žal pa se ta s red- 
stva v večini primerov (vsaj f 
40 %>) nepravilno trošijo, dobi si d& 
gre večina sredstev za nekaj red- 
kih izbrancev v tem ali onem šport- 
nem kolektivu, bodisi da ta sredstva 
prejemajo organizacije, kj jih V° 
svoji dejavnosti ne bi zaslužile. Za
to naj bi se ti fondi v bodoče zbira® 
pri občinskih in okrajnih forumih 
SZDIii, da bi bila delitev pravič
nejša.

Ob koncu so skupščino pozdravil' 
še tov. Fedor Košir v imenu Planin
ske zveze Slovenije, tov. Franc6 
Borko v imenu Društva učitelje^ 
telesne vzgoje, tov.Drago Stepišnik 
v imenu Višje šole za telesno vz?0' 
jo in tov. Igor Prešern v imenu sek
cije športnih novinarjev.

Potem ko ie kandidacijska kond- 
sija pripravila kandidatno listo, s° 
sledile tajne volitve. Od 249 deie' 
ga tov je glasovalo 245 članov. 4 gla
sovnice so bile neveljavne. Izvoli6,1 
je bil novi upravni in nadzorni od
bor ter razsodišče, ki jih objavil8' 
mo ha i. strani.

Ob zaključku so delegati današ
nje skupščine odposlali dve pozdrav
ni brzojavki, "prvo maršalu Ti, ’ 
drugo pa tov. Mihi Marinku. Oi> 
brzojavki je članstvo pozdravilo 
navdušenim ploskanjem.


